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Industria judeţului 
a realizat anga

jamentele anuale
■yfA
V

s Insufleţitoare fapte de muncă se 
I  scriu în aceste zile în marea car- 
v te a realizărilor muncitoreşti.
I  Abnegaţia, dăruirea sínt atribuie
5 .obişnuite atunci cînd vorbeşti de
I un colectiv sau altul, de efortu-
J rile şi de realizările lor.
5 Pretutindeni domneşte hotărîrea
J fermă de a se înfăptui exemplar
» sarcinile de plan şi angajamentele
* din acest prim an al cincinalului.
£ Evident, succesele de azi nu sint
I doar rezultatul unor eforturi de
£ ultimă oră, ci încununează o ac-
I  tivitate ritmică, susţinută, în ma-
S joritatea covîrşitoare a unităţilor
I de producţie.
S Ce relevă aşadar bilanţul pe 11
I luni într-un asemenea context? In
\  primul rînd, un rezultat cu totul
I  remarcabil care vorbeşte de la
S sine despre felul cum s-a muncit:
I  ÎNTREPRINDERILE in d u stria le
s ALE JUDEŢULUI AU RAPORTAT
i  IN ACESTE ZILE ÎNDEPLINIREA
'  ANGAJAMENTELOR ANUALE,
I  REALIZIND PESTE PREVEDERILE
5 PLANULUI 219 MILIOANE LEI
I PRODUCŢIE GLOBALĂ ŞI 269 MI-
5 IIOANE LEI PRODUCŢIE MAR-

cientă a capacităţilor de produc
ţie şi a timpului de lucru, valo
rificarea operativă a fondului dc 
inovaţii şi raţionalizări au consti
tuit pîrghii de mare însemnătate 
pentru atingerea obiectivelor eco
nomice propuse. Este edificator 
faptul că productivitatea muncii 
a cunoscut o creştere de 1,1 la 
sută iaţă de plan şi de 7.5 la sută 
faţă de realizările corespunzătoare 
ale anului 1970.

Bilanţ rodnict

după 11 luni 

de activitate

w FA. Un rezultat meritoriu care,
tradus în ..limbajul“ contribuţiei 

v judeţului nostru în circuitul eco-
J nomic al tării, ar evidenţia can-
w tităţi însemnate de produse peste
* plan: 5 870 tone acid sulfuric, 54
£ autobasculante, mobilă în valoare
ţ  de 1 milion lei, confecţii textile
S .— 10 771 mii lei, încălţăminte —
I 5959 mii lei etc.
S Se impune a fi - cu precădere 
I  Subliniat faptul că întreg tabloul
S realizărilor a fost zi de zi comple-
I  tat prin valorificarea cu un ran-
S dament sporit a mijloacelor in-
k tensive ale creşterii economice,
v Organizarea optimă a procesului
I i e  producţie, utilizarea mai fefi-
s

In fruntea întrecerii s-au situat, 
ca în atitea alte rînduri, colecti
vele de muncă de la U.M.M.N. 
Copşa Mică, „Independenţa“, 
U.P.A.S., „Libertatea“, Uzinele 
textile Cisnădie, Fabrica de gea
muri Mediaş, „Steaua roşie“, „7 
Noiembrie“, „Sticla“ Avrig, Fa
brica de tricotaje Agnita, „Ţirul 
roşu" Tălmaciu ş.a. Cititorii noştri 
cunosc faptul că U.M.M.N. Copşa 
Mică, „Sticla“ Avrig şi întreprin
derea viei şi vinului, şi-au reali
zat încă de săptămîna trecută 
planul anual Ia producţia globa
lă. In prima decadă a lunii de
cembrie alte unităţi vor raporta 
succese similare: Fabrica de să
pun „Steaua“, Uzina de reparaţii

Sibiu, „Vitrometan“ Mediaş şi în
treprinderea de tricotaje Agnita.

Succese remarcabile au înregis
trat şi unităţile cooperaţiei meş
teşugăreşti şi de consum, preve
derile planului la producţia marfă 
fiind depăşite în acest sector cu 
peste 30 milioane lei, corespunză
tor unui ritm de creştere de 17,4 
la sută faţă de realizările cores
punzătoare din anul 1970.

Este în egală măsură necesar să 
semnalăm şi elementele distonante 
dintr-un bilanţ rodnic în ansam
blul său. Opt întreprinderi se si
tuează la această oră sub nivelul 
indicatorilor de plan, diminuînd 
cota realizărilor potenţiale. Ne re
ferim îndeosebi la unităţile de 
industrie locală (AMET, MACO, 
din Sibiu) la care obişnuinţa con
ducerilor de a prezenta justi
ficări a luat locul preocupărilor 
permanente, competente, în dome
niul aprovizionării, a recrutării şi 
calificării oamenilor, a organizării 
locurilor de muncă..

Ne mai despart trei săptămîni 
de sflrşitul anului. Toate efortu
rile, toate rezervele materiale şi 
umane, indiferent de situaţia în 
care se află o întreprindere sau 
alta, se impun a fi concentrate 
asupra realizării prevederilor de 
plan şi a angajamentelor. Obiec
tivul primordial al fiecărui colec
tiv de muncă trebuie să fie reali
zarea unor producţii suplimentare 
cit mai mari, prin menţinerea unui 
ritm înalt în producţie. Este un 
obiectiv pe deplin realizabil în 
condiţiile în care nu va fi pre
cupeţit nici un efort la nivelul 
fiecărui loc de munca.

BORIS ROTARU 
şeful serviciului industrie la

Direcţia judeţeană de statistică
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Maşini moderne de canetat, produse de -Unirea“ Cluj, — utilaje de mare 
productivitate —- cu care este dotată uzina textilă „Tiraava" din Mediaş
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Cu 30 de zile 
înainte de termen

Corespondentul nos
tru V. Băilă ne infor
mează că U.J.C.M. Si
biu a realizat planul 
anual la principalii 
indicatori cu 30 de 
zile înainte de ter
men. Dintre unităţile 
afiliate uniunii, care 
au realizat producţia 
marfă, se' numără co
operativele „Timpuri 
noi“ cu 1IC,7 la sută,

„Arta Sibiului“ 
„Munca manuală 
cite 105,5 la sută şi 
-Constructorul" cu 
104,7 la sută.

La indicatorul 
casări de 
laţie — rezultate po
zitive au obţinut co
operativele „Arta Si
biului" — 109,6 la 
sută şi „Constructo
rul“ — 102,6 la sută.

Şi
cu

în-
popu-

Un alt indicator de 
bază — livrări către 
fondul pieţii — a fost 
îndeplinit de coope
rativele: -Timpuri
noi“ cu 134,2 la sută, 
„îmbrăcămintea“ cu 
113,8 la sută, „Ghea
ta“ cu. 108,8 la sută, 
„Meşteşugarul“ Me
diaş cu 106,5 la sută 
şi „Tehnica nouă“ cu 
104,6 la sută.

Concluzia unei ulile consfătuiri de lucru:

Producţia zootehnică 
poate şi trebuie să fie sporită!
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OM INTEGRU
Auzim, adeseori, spunîndu-se: 

„Cutare este un om integru. Cînd 
ţi-a spus un cuvînt, poţi să fii si
gur că pentru el e lege“. Iată un 
sumar portret, în care mulţi ni-1 
recunoaştem şi pe al nostru, dar 
şi unul in care mulţi alţii se în
depărtează, prin fapte şi ati
tudini, de acest prototip. Trăim 
într-o societate cu aleasă ţinută 
civică in care — mai devreme sau 
mai tîrziu — toţi trebuie să deve
nim oameni inte
gri. Dar ce în-1 
seamnă, în fond, | 
a fi om integru?
Nu ne propunem aici o definiţie 
exhaustivă. Intenţia noastră este 
de a puncta eîteva din condiţiile 
de comportament ale omului in
tegru pentru a da posibilitatea u- 
nei raportări a fiecăruia dintre noi, 
în forul nostru intim, la aceste 
condiţii. Om integru înseamnă, la 
drept vorbind, OM ÎNTREG — a- 
dică un om cinstit, curajos, demn, 
un om care nu admite ca adevărul 
şi dreptatea să fie lezate în nici 
o împrejurare, un om care iubeşte 
cu pasiune munca, e animat de 
spirit inovator, pune întotdeauna 
pe prim plan interesele generale, 
într-un cuvînt un om care e acelaşi 
în vorbă şi în faptă.

Am surprins fireşte o schiţă li
mitată a portretului de om integru. 
Dar suficientă pentru a face „com
paraţie“, pentru a ne măsura pro
pria integritate. Nu pot fi oameni 
întregi aceia pentru care răspun
derea în muncă, răspunderea pen
tru treburile generale ale colecti
vului, sínt recunoscute in vorbe, 
„ca principii“, dar, infirmate ele

viaţă la orice pas. Nu pot fi soco
tiţi oameni integri aceia care a- 
tunei cînd vor absentează de la 
uzină, se sustrag de la îndeplinirea 
unor sarcini dificile sau pur si 
simplu fac lucru de mîntuială. Ast
fel de inşi sínt — ca să ne expri
măm plastic —■ bucăţi de oameni. 
Profilul omului de care are nevoie 
societatea noastră. — astăzi şi în 
viitor — este clădit pe temelia 
înaltei răspunderi faţă de muncă.

Integritatea unui 
I colectiv, luat în 
întregul lui, se ve
rifică în practică 

tocmai prin refuzul de a face con
cesii unor inşi care încearcă să1 se 
strecoare prin viaţă, fără a lupta 
pieptiş cu greutăţile ei. Multe co
lective şi-au dovedit şi-şi dovedesc 
pe deplin integritatea comunistă. 
Dar, din păcate, in unele îo*uri se 
mai gîndeşte şi acţionează cu ju
mătate de măsură. Ba se' trece 
cu vederea pe lingă munca de 
mîntuială a unora, ba pe lingă 
atitudinea de gură-cască a al
tora, ba pe lingă lipsa de cinste 
ori vigilenţă a altora şi astfel se 
ajunge la »un fel de „poluare“ a 
climatului de integritate care ge
nerează — mai devreme sau mai 
tîrziu — pierderi de ordin general. 
A fi integru înseamnă a te consi
dera în. orice clipă pe un ecran 
aflat în vă2ul întregii societăţi şi 
a te comporta în aşa fel incit şă 
poţi spune: „mi-am făcut pe deplin 
datoria şi nimeni n-are ce-mi re
proşa“.

CAMIL PRUTEANU |

Alături de celelalte ramuri de pro
ducţie, creşterea animalelor consti
tuie o importantă sursă de venituri 
pentru cooperativele agricole şi între
prinderile agricole de stat, contri
buind într-o măsură tot mai mare la 
satisfacerea cerinţelor de consum ale 
populaţiei. In multe unităţi din jude
ţul nostru s-au obţinut producţii me
ritorii în sectorul zootehnic, mai ales 
în privinţa fondului marfă. Datorită 
organizării judicioase a reproducţiei, 
gospodăririi resurselor furajere, apli
cării adecvate a măsurilor sanitar- 
veţerinare multe cooperative agricole 
au depăşit producţia marfă de lapte 
de vacă planificată pe primele 11 luni 
ale acestui an. Cooperatorii din Cîrţa, 
Cîrţişoara, Arpaşu de Jos Avrig, 
Scoreiu, Bruiu ş. a. au reuşit să-şi 
organizeze mai bine munca în secto
rul zootehnic, au dovedit mai multă 
preocupare pentru obţinerea produc
ţiei animaliere, astfel îneît cifra de 
plan pe 11 luni la producţia de lapte 
livrată statului a fost cu mult depă
şita.

Cu 'toate acestea. în sectorul coo
peratist al agriculturii în cele 11 luni 
ale acestui an fondul total de marfă 
la produsul amintit nu s-a realizat 
decit in proporţie de 80 la sută. Ne
cesitatea satisfacerii cerinţelor de con
sum ale populaţiei impune deci apli
carea unor măsuri tehmeo-organiza- 
torice pentru sporirea producţiei ani
maliere, pentru valorificarea supe
rioară a potenţialului productiv al 
şeptelului şi a resurselor furajere 
existente. In acest sens, în luna no
iembrie a. c. Direcţia generală jude
ţeană a agriculturii a efectuat un in
structaj cu factorii de răspundere 
din sectoarele zootehnice ale coope
rativelor agricole. Cu acest prilej s-a 
indicat şefilor de ferme să între
prindă cele mai eficiente măsuri pen
tru prepararea furajelor, pentru îm
bunătăţirea alimentaţiei vaciior cu 
lapte de aşa natură incit să se asi
gure realizarea unei producţii totale 
zilnice de 6 litri lapte de la fiecare 
exemplar aflat în producţie, din care 
4.5 litri producţie marfă. în dorinţa 
de a impulsiona aplicarea măsurilor 
preconizate, pentru generalizarea ex
perienţei pozitive, peniru depistarea 
căilor de sporire a producţiei anima
liere în fiecare unitate,- a fost organi
zată, de asemenea, cu eîteva zile în 
urmă, o utilă consfătuire de lucru 
cu preşedinţii, inginerii şefi - şi şefii 
de ferme zootehnice din unele coo
perativa agricole de producţie ale .ju

deţului, nostru. Din dezbaterile ce au 
avut loc cu .acest prilej a; reieşit că 
toate cooperativele agricole dispun de 
condiţii favorabile pentru sporirea 
producţiei animaliere în perioada de 
»tabulatié. ’

Experienţa practică a dovedit că 
acolo unde consiliile de conducere au 
.acordat-, o atenţie deosebită soluţionării 
acestor probleme, rezultatele de pro
ducţie sínt meritorii. Iată. de exem
plu, cooperativa agricolă. din Bruiu a 
depăşit indicatorul la producţia marfă 
pe 11 luni cu 170 hl lapte de vacă. 
„Am .acordat atenţie deosebită îmbu
nătăţirii structurale a şeptelului, a 
afirmat inginerul Anton Király, pre
şedintele unităţii. încă din anul, tré- 
cut am , înlocuit 55 vaci neproductive 
cu . juhinci din prăsilă proprie. Apoi, 
am tratat ca pe o problemă specială 
aspectul cunoaşterii concrete a reali

tăţii din sector. Aşa se < explică fap
tul că, şeful de fermă, personalul din 
sectorul zootehnic îşi cunosc bine me
seria, ştiu cînd şi cum trebuie execu
tată •• o lucrare. Lunar noi analizăm 
situaţia realizării . producţiei anima
liere. Avem- furaje suficiente, cu ex
cepţia concentratelor. Dar, cu toate 
că .acum nu. acordăm concentrate în 
raţie zilnică, de la cele 115 vaci în 
producţie livrăm zilnic statului 550 
litri lapte cu 4—4.2 la sută grăsime. 
Acum în alimentaţie aplicăm tratarea 
furajelor: grosierele sínt tocate, ames
tecate cu sfeclă furajeră şi astfel 
acordate în tainuri. Dacă am avea 
tărîţe. consider că în'luna decembrie 
am putea livra statului încă 450 hl 
lapte de vacă“.

(Continuare în pag. a 111-a) 
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Plecarea la Varşovia a dele
gaţiei Partidului Comunist 

Rumân, condusă de tovarăşul
IIICOLAE CEAUSESCU

Duminică la amiază a plecat la 
Varşovia delegaţia Partidului Comu
nist Român, condusă de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, secretar general 
al Partidului Comunist Român, care 
va pârtiei Da la lucrările celui de-al 
Vl-lea Congres al Partidului Munci
toresc Unit Polonez.

Din delegaţie fac parte, tovarăşii 
Paul Niculescu-Mizil, membru al Co
mitetului Executiv, al Prezidiului Per
manent, secretar al C.C. al P.C.R., 
Miu Dobrescu, membru supleant al 
Comitetului - Executiv al C.C. al 
P.C.R., şi Mihni .Marin, ambasadorul 
Republicii Socialiste România la Var
şovia.

La plecare, pe aeroportul Băneasa, 
delegaţia a fost salutată de tovarăşii 
Ion Gheorghe Maurer, Emil Bodna- 
raş, Manea Mănescu, Gheorghe Pană, 
Gheorghe Rădulescu, Virgil Trofin, 
llie Verdet, de membri şi membri su
pleanţi ai Comitetului Executiv al

C.C. al P.C.R., de membri ai C.C. al 
P.C.R., ai Consiliului de Stat şi ai 
guvernului, conducători ai institu
ţiilor centrale şi organizaţiilor ob
şteşti.

La plecare, tovarăşul N i c o 1 a a 
C e a u ş e s c u  a fost salutat cu .mul
tă căldură de un mare număr de ce
tăţeni ai Capitalei veniţi pe aeroport.

*
In aceeaşi zi delegaţia a sosit In 

Varşovia, fiind întîmpinată de tova
răşii Edward Gierek, prim-secretar al 
C.C. al P.M.U.P., Stefan Olszowski, 
membru al Biroului Politic, secretar 
al C.C. al P.M.U.P., Ja.n Szydlak, 
membru , ai Biroului Politic, secretar 
al C.C."al P.M.U.P.; Henryk dablonski, 
membru supleant al Biroului Politic 
al C.C. ai P.M.U.P., ministrul educa
ţiei şi învăţămintului superior, Jozél 
Pinkowski, membru al G.C. al 
P.M.U.P.,- si de alte persoane oficial^*

Intelectualitatea 
locală —  potenţial 
cultural prea puţin 

valorificat
Unul dintre factorii de importanţă 

decisivă pentru viaţa culturală locală 
este însemnat de numărul, coeficien
tul de specializare, interesul şi ex
perienţa culturală a cadrelor didac
tice, medicilor, inginerilor, bibliote
carilor — cu alte cuvinte, a intelec
tualităţii. In faţa acestui potenţial 
care trebuie valorificat, acţionează 
pasiunea, spiritul de iniţiativă, qîn- 
direa creatoare a activistului cultu
ral. O programare culturală suplă, 
care să evite şablonismul unor con
ferinţe stereotipe, indiferente faţă de 
interesul ascultătorilor — ca să dăm 
un exemplu — trebuie să armoni
zeze un interes lăuntric al animato
rului acţiunii (profesor, medic, ingi
ner etc.) faţă de subiect şi acestea 
amîndouă faţă de orientarea momen
tană a interesului obştei.

Pentru animarea creatoare a apor
tului cultural al intelectualilor locali, 
unele acţiuni organizatorice ni se 
par binevenite, Ne referim la antre
narea specialiştilor în cicluri tema
tice de conferinţe, stabilizarea bri
găzilor ştiinţifice. Am mai sugerat 
prin ziar şi revenim asupra ideii de 
cooperare în organisme propagandis
tice a tuturor intelectualilor din lo
calităţile judeţului, cu o anume mo
bilitate, prin acoperirea unor zone 
apropiate. Aceasta ar permite şi 
schimburi efective de experienţă în
tre grupe de intelectuali apropiate 
ca zonă geografică, ceea ce ar con
tribui la o reţea dinamică de in
struire.

In judeţul nostru există experienţe 
culturale cu rezultate îmbucurătoare 
în eficienta antrenării în viaţa cul
turală a potenţialului intelectual lo
cal, cum sínt cele ale localităţilor 
Şaroşu pe Tîrnave, Moşna, Arpaşu 
de Jos, Cristian, Şeica Mare, Mier
curea Sibiului, Porumbacu de Jos, 
Răşinari etc. Dar mai sínt încă multe 
locuri unde se perpetuează un dez
interes rutinier, de aspect funcţio
năresc, pentru emulaţia spirituală 
prin mijlocirea catalizatoare a ener
giilor locale. Fireşte, este destul de 
uşor şi tentant de comod să se 
anunţe bilanţier o „varietate de for
me" (expuneri, simpozioane,, seri de 
calcul, prezentări de cărţi, diapozi
tive, documentare, montaje audio

vizuale etc.), dar adevărata «cţftra* 
educativă a intelectualilor se evi
denţiază în practica directă a lucru
lui cu oamenii. Altfel, „formele* 
seamănă izbitor între ele, progra
mele diferitelor unităţi — la fel.

Pentru ca interesul oamenilor sä 
dinamizeze o obişnuinţă a partici
pării pasionate la viaţa culturală, 1 
este necesară îmbinarea laturii pro- 1 
fesionale a manifestărilor cu un 
sens educativ influent, convingător, 
mobilizator, într-un cadru de stimu- 1 
lare prin propriul exemplu al celui 
care conduce acţiunea. La Tîrnava, , 
un handicap pricinuit de marele nu- , 
măr al navetiştilor dintre cadrele di
dactice (peste 50 la sută) nu a putut 
fi depăşit printr-o programare suplă , 
şi o antrenare eficace. Pentru con-, 
ferinţe, planificarea pe care am par
curs-o este destul de, funcţionăreşte 
întocmită, fără respectarea speciali
tăţii fiecăruia. Un profesor de mate-* 
matică (Walther Lutsch) este pus să 
vorbească despre „Societatea socia
listă şi religia", învăţătorii sínt con-, 
siderali în bloc. Ar trebui cu atît^ 
mai atent lucrat aici, în sectorul 
propagandei ştiinţifice, cu cit impe
rativele de radiere a unor convingeri 
străine concepţiei noastre despre lu
me şi societate sínt mai' adinei.

Am dori ca, la club, cadrele didac
tice să treacă de la o muncă de 
„supraveghere", la upa de influen
ţare educativă, cu aport informativ, 
iar conferinţele să nu fie expediate 
în cele eîteva minute care preced 
un spectacol, pentru care au venit 
— de fapt — oamenii. Păcat căt din 
însăşi acţiunea de a conferenţia nu 
se realizează un „spectacol", în sen
sul bun al cuvîntului, cu auxiliare 
ilustrative adecvate, ci se progra
mează teme obişnuite, stereotipe,

(Continuare în pag. a IlI-a)

TITU POPESCU,
I

In timpul unei repetiţii a echipei 
de dansuri germane a căminului 

cultural din Tălmaciu

Folo: FRED NUSS

■  AEROPORTUL LONDRA— 
HEATHROW a fost închis dumi
nică după-amiază datorită ceţii 
dense, care a provocat şi două 
accidente mortale. Ultimele zbo 
ruri din cursul zilei au fost de 
turnate spre nordul Angliei.
H SENATUL ITALIAN A  ’A  
PROBAT UN PROIECT DE LE
GE care prevede acordarea su
mei de 250 miliarde lire sterline 
în favoarea lucrărilor pentru sal
varea Veneţiei. Proiectul urmea 
ză să fie votat şi îti Camera de 
putaţilor, pentru a căpăta carac
ter de lege. Suma menţionată 
urmează să fie destinată restau
rării clădirilor şi monumentelor 
de artă ale Veneţiei, construirii 
unor ecluze pentru controlul ni
velului apelor mării, precum şi 
înlocuirii prin apeducte a actua
lului sistem de canalizare.
O IN SALA „PIERRE DE COU- 
BERTIN“ DIN PARIS, paralel cu 
„Turneul campionilor“ la tenis, 
se desfăşoară şi un concurs de 
perechi. In prima partidă, cu
plul llie Năstase (România) — 
Clark Graebner (S.U.A.) a învins 
cu 6—2, 7—6 perechea franceză 
Pierre Barthes—Patrick Proisy.
m O SONDA CU DEBITUL ZIL
NIC DE 300 000 METRI CU Bl 
DE GAZE NATURALE şi 100 de- 
tone de gaze condensate a fost 
forată la sud de Saratov, pe 
cursul inferior al Volgái. Noul 
zăcămînt de gaze naturale este cu 
mult mai bogat decit toate cele 
date în exploatare la Saratov în 
anii 1945—1950. Specialiştii apre
ciază că în cîmpia caspică există 
zăcăminte uriaşe de. petrol şi gaze 
naturale, la adîncimea de 2 000 
— pîhă la 6 000 metri.

(
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GIMNASTICA

Ediţia sibiană 
a „Cupei Federaţiei 

un succes!

i i

Timp de trei zile, vineri, sîmbătă 
şi duminică (3—5 decembrie) Sibiul 
a fost capitala gimnasticii româneşti. 
Sala Şcolii sportive din localitate, îm
podobită sărbătoreşte, a găzduit în
trecerile „Cupei Federaţiei“ — fe
minin şi masculin — la care au 
participat cei mai buni gimnaşti din 
tară la categoriile a IV-a, a IlI-a, a 
II-a, şi I, candidaţi de maeştri şi 
maeştri. întrecerile s-âu bucurat de 
Interesul major al publicului sportiv 
sibian, cocheta sală a Şcolii sportive 
devenind, în anumite momente, neîn
căpătoare. In special întrecerea ma
eştrilor — din ultima zi a concursu
lui —I a suscitat interesul deosebit 
el publicului, între concurenţi aflîn- 
du-se şi cîteva nume localnice.

Buna pregătire a concurenţilor, sis
temul de concurs, precum şi exce
lenta organizare a sălii au făcut ca 
rezultatele înregistrate, precum şi ca
litatea spectacolului să se ridice la 
cote înalte. In mod deosebit au im
presionat gimnastele de la Sport Club 
Bacău (antrenate de profesorii Marina 
şi Mircea Bibire) şi gimnaştii Liceu
lui nr. 4 Timişoara (antrenor prof. 
Marian Trincă), oare au şi cîştigat cu
pele „challenge“, acordate de fede
raţie. La categoriile mici, evoluţia 
gimnastelor de la Flacăra Oraşul Gh. 
Gheorghiu-Dej a fost cu totul excep
ţională.

Sportivii sibieni de Ia Şcoala spor
tivă (pregătiţi de prof. Nicolae Bu-

zoianu şi prof. Horst Stoltz) au în
registrat frumoase rezultate. In mod 
special merită amintită performanţa 
Măriei Antinie (cat. maestre) care a 
ocupat locul I la sărituri şi bîrnă.

Iată, însă, extrase din buletinul de 
concurs rezultatele tehnice înregis
trate de sibieni: feminin, cat. a IV-a: 
Tatiana Jipa, locul 9, cu 33,85 puncte; 
cat. a IlI-a: Maia Heitz, locul 4, cu 
32,30 puncte (a evoluat foarte bine 
la bîrnă); cat. a II-a: Rita Kugler, 
locul 10, cu 32,55 puncte; cat. I: 
Gertrude Herbert, locul 9, cu 33,75 
puncte; cat. maestre: Maria Antinie, 
locul 3, cu 69,50 puncte; Gertrude 
Kartmann, locul 7, cu 67,85 puncte; 
masculin, cat. a IV-a: Adrian M°l°- 
cea, locul 11, cu 51,25 puncte, cat. 
a IlI-a: Mircea Apolzan, locul 8, cu 
51,60 puncte, Eck Klaus, locul 13, cu
50.20 puncte; cat. a II-a: Viorel Pă- 
lăinea, locul 13, cu 49,20 puncte; 
cat. I: Adrian Stan, locul 6, cu 47,15 
puncte, Vaier Răspop, locul 9, cu
46.20 puncte.

La sfârşitul concursului, primilor 
trei clasaţi pe aparate li s-au acor
dat diplome, iar ocupanţilor locurilor 
I li s-a luminat câte o frumoasă 
cupă de cristal. Din partea Comite
tului judeţean Sibiu al U.T.C. au fost 
înmînate premii în obiecte sportive
lor Maria Antinie şi Gertrude Kart
mann, precum şi antrenorilor lor.

VIOREL CUCU

BASCHET, d iv iz ia  B

Victorie în daune unui 
adversar fără s t il , dar incomod
Olimpia Sibiu— Ştiinţa Petroşani 73-54 (42-24)
Echipa studenţilor 

sibieni începe să joa
ce din. ce în ce mai 
bine, fapt, poate, re
levat în mai mică 
măsură în partida 
disputată duminică în 
compania Ştiinţei Pe
troşani, dar vizibil pe 
durata mai multor 
partide. Antrenorul, 
prof. Flaviu Stoica, 
mai are, însă, de lu
crat la capitolele con
diţie fizică şi concep
ţie tactică, deoarece 
s-au observat — chiar 
şi în partida de du
minică — anumite 
scăderi de ritm „pe
riculoase" în momen
tele de vîrf ale par
tidei.

După ce în prima

parte a reprizei în- 
tîi baschetbaliştii si
bieni prestează un 
joc în viteză şi punc
tează copios, ei slă
besc ritmul, multu- 
mindu-se pînă la pau
za să păstreze dife
renţa de ' 20 de puncte 
acumulată. Pentru re
priza secundă grafi
cul jocului ar a- 
răta astfel: o des
creştere a intensi
tăţii şi capacităţii de 
efort a echipei sibie
ne, care parcă trece 
greu de un „punct 
mort" (timp în care 
oaspeţii se apropie la 
10 puncte), apoi un 
final de partidă pu
ternic, in care se re
face handicapul. Iată

momente din evoluţia 
scorului în ultimele 5 
minute: 64—45, 66— 
45, 66—47, 66—49,
68—5 0 ... 73—54,
scor final. Sibienii au 
învins relativ uşor o 
echipă fără stil, dar 
combativă şi mai ales 
incomodă sub panou 
şi în jocul la inter
cepţie.

Cei mai buni jucă
tori ai formaţiei gaz
dă: Banciu (17 p),
Popescu (20 p), şi
Vulcu (8 p). Cu scă
pări arbitrajul prestat 
de G. Benőne (Bucu
reşti) şi D. Crăciuni 
(Braşov).
Universitatea Craiova 
—Ştiinţa Mediaş 91—•
75.

VOLEI, d iv iz ia  B ( î )

Drapelul roşu S ib iu-Corvinul 
Deva 1-3 (-6, 11, -8, -5)

Partida a avut loc în Sala armatei, 
într-o atmosferă „încălzită“ de gale
ria militarilor, care, între două par
tide de handbal la nivel de asociaţie

5 minute cu Francisc Lövi — secretar general adjunct a! F.R.G., despre:

Ediţia 1971 a recentei 
com petiţii de gimnastică

Tovarăşul F. Lövi, secretar general 
adjunct al F.R.G. îţi vorbeşte despre 
gimnastică ou o competenţă impresio
nantă. Cunoaşte, pe dinafară, nume 
de sportivi sibieni, rezultate, scoruri, 
adică tot ce trebuie să ştie un om 
de meserie. Ni s-a destăinuit şi nouă 
cu plăcere.

— Tovarăşe Lövi, vă rugăm să 
încadraţi momentul sibian al „Cu
pei Federaţiei“.

— Ediţia 197X a confirmat că acest 
concurs are o însemnătate deosebită 
in gimnastica românească. La această 
reuniune au participat cei mai valo
roşi concurenţi, invitaţi pe baza re
zultatelor unui an de muncă. A fost

o deosebită plăcere să urmărim evo
luţia micilor gimnaşti — categoria 
copii — care se ridică aproape la ca
tegoria maeştrilor, cit şi demonstra
ţiile celor mai buni gimnaşti de la 
categoria maeştri.

— Cc impresie v-au lăsat spor
tivii sibieni?

— înainte de orice, impresia că re
zultatele muncii lor sínt meritorii. 
Este însă, în primul rînd, meritul an
trenorilor prof. Nicolae Buzoianu şi 
Horst Stoltz, care au reuşit să ridice 
cîţiva sportivi la nivelul interesului 
republican. Este vorba de sportivele 
Maria Antinie — un real talent — şi

Gertrude Kartmann, care printr-o pre
gătire serioasă pot să ajungă la vîrf.

— Ce părere aveţi despre orga
nizarea concursului, despre con
diţiile pe care le oferă Sibiul par
ticipanţilor la întreceri sportive?

— Sibiul este o gazdă fără cusur. 
Cazarea, masa, precum şi organizarea 
sălii au fost la înălţime. Mulţumiri 
Consiliului judeţean pentru educaţie 
fizică şi sport, precum şi conducerii 
Şcolii sportive Sibiu pentru eforturile 
depuse. Sper că n-au fost nici de 
data aceasta în zadar.

Interviu realizat de
c. f Ag Ar Aşanu

Speranţe
ale rugby-ului sibian

F Secţia de rugby a şcolii sportive 
„Şoimii* a împlinit abia doi ani de 
activitate. In acest scurt timp s-au 
înregistrat, Insă, cîteva succese care 
merită să nu rămînă anonime, ele' 
prezentînd garanţia altora, viitoare. 
Dar iată coordonatele „biografice" 
ale acestei secţii sportive: în 1969, 
la înfiinţare, a activat o singură 
grupă de 25 de elevi; în anul şco
lar următor funcţionează trei grupe, 
totalizînd 70 elevi, recrutaţi din toate 
şcolile profesionale din Sibiu. încă 
de la înfiinţare a fost pusă sub con
ducerea competentă a prof. loan 
Stanciu, a cărui preocupare a fost 
formarea şi- perfecţionarea elevilor 
în practicarea rugby-ului, cu scopul 
principal de a pregăti elemente va
loroase pentru echipa divizionară A, 
C.S.KL Sibiu. In scurt timp s-au ob
ţinut rezultate remarcabile; o şefie 
de jucători au fost promovaţi în lo
tul naţional de juniori (Florin Ioniţă, 
Octavian Lupaş, loan Manóié, Mircea 
Palcu, Adrian Vlad şi Ionel Hăda- 
rngă) şi în prima garnitură a C.S.M. 
Sibiu (Florin Ioniţă şi Octavian Lu- 
paş).

Merită să arătăm că la rezultatele 
bune obţinute, sportivii secţiei n-au 
beneficiat de condiţii materiale din
tre cele mai favorabile. E adevărat, 
direcţiunea şcolii îşi-a dat tot inte
resul pentru asigurarea echipamen
tului şi a unor materiale sportive 
corespunzătoare, dar este încă acută 
lipsa unul teren propriu pentru an
trenament. In doi ani de activitate 
echipa de rugby a şcolii sportive

„Şoimii* a jucat în Sibiu doar două 
meciuri pe un teren regulamentar: o 
dată pe „Metalul" şi o dată pe „Obor 
II". Secţia îşi desfăşoară antrena
mentele în parcul Subarini, în fata 
stadionului, iar pe vreme nefavora
bilă, pregătirea fizică se desfăşoară 
în sala de forţă a C.S.M. Sibiu, îm
preună cu echipele divizionare de 
rugby, box, haltere, atletism etc.

Deşi se simte acut lipsa unui cam
pionat oficial al juniorilor — fede
raţia de 'specialitate manifestă faţă 
de această problemă, ca şi fată de 
celelalte privind activitatea rugby- 
ului la nivel şcolar, mai mult decit 
indiferenţă — echipa şcolii sportive 
„Şoimii" a participat pînă în prezent 
la numeroase competiţii: în acest an 
ea a cîştigat la Bucureşti „Cupa 
Energia", organizată în cinstea semi
centenarului partidului. Este suficient 
să arătăm că, în această întrecere, 
elevii sibieni au învins tot ce are 
mai bun rugby-ul şcolar din ţara 
noastră, echipele bucureştene Ener
gia, Gloria şi Şcoala sportivă nr. 2.

La finala pe ţară a şcolilor spor
tive, desfăşurată la începutul verii 
la Timişoara, formaţia sibiană s-a 
clasat pe locul al IlI-lea, deşi — cu
rios — n-a suferit nici o înfrîngere 
(18—0 cu Craiova, 3—3 cu Constanţa 
şi 20—0 cu Iaşi).

L-am rugat pe prof. loan Stgnciu 
să ne vorbească despre secţia pe care 
o conduce şi, totodată, să arunce o 
privire asupra perspectivelor. Iată ce 
ne-a declarat: „Avem mult sprijin 
din partea şcolii, fapt ce explică re

zultatele bune înregistrate pină în 
prezent. Vă puteţi da seama că ele 
ar îl fost şi mai bune dacă am il 
avut vestiare proprii şi un teren pen
tru antrenament şi jocuri. Aş vrea 
să iac cunoscut tuturor un lucru: că 
noi nu lucrăm de dragul de a ne 
mîndri cu rezultate doar pe plan 
şcolar. Am dori să dăm Sibiului rug- 
byşti de valoare, să lacem din acest 
oraş un puternic centru rugbystlc. 
Dispunem de tineri talentaţi, puter
nici, agili. Ei trebuie căliţi însă în 
fonii unor jocuri de campionat, de 
aceea mă tot gîndesc cum să con
vingem federaţia să ne lase să parti
cipăm în campionatul diviziei B. 
Poate pînă la urmă vom reuşi". . .

Apreciem acest optimism, conside- 
rîndu-1 ca pe o garanţie a unor vii
toare succese. De fapt, în primăvară 
vom avea ocazia să-i vedem la lucru 
pe. rugbyştii de la şcoala sportivă 
„Şoimii" în cadrul unei „Cupe" or
ganizate la Sibiu cu participarea fi
nalistelor şcolilor sportive din în
treaga ţară. Pînă atunci — SUCCES 
în pregătire!

C. VIOREL

Pentru asigurarea unei circulaţii 
normale în timpul iernii

După cum ne informează Direc
ţia generală a drumurilor din Mi
nisterul Transporturilor şi Tele
comunicaţiilor pe cuprinsul întregii 
ţări au fost încheiate pregătirile 
în vederea asigurării unei 
circulaţii normale in timpul - 
iernii pe drumurile naţionale. 
Pe principalele rute s-au con
stituit peste 200 de baze de in
tervenţie care dispun de mai mult 
de 1 500 de utilaje — autopluguri, 
gredere, ■ tractoare de mare putere 
— pentru deszăpeziri, patrulări şi 
prevenirea formării poleiului. De-a 
lungul sectoarelor de drumuri su
puse de obicei înzăpezim au fost 
amplasate sute de kilometri de pa- 
razăpezi. In acelaşi timp, a fost

organizată o reţea de brigăzi de 
intervenţii care va asigura remedie
rea urgentă a unor eventuale de
gradări a şoselelor.

De asemenea, au fost luate mă
suri pentru aprovizionarea unităţi
lor care întreţin reţeaua de dru
muri cu cantităţi suficiente de ma
teriale antiderapante.

In scopul cunoaşterii operative 
a condiţiilor de circulaţie a fost 
organizat un sistem de informare 
care cuprinde aproape 500 de pos
turi telefonice, la care se adaugă 
şi serviciile de telecomunicaţii ale 
întreprinderilor şi instituţiilor a- 
flate în vecinătatea şoselelor na
ţionale.

(Agerpres)
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TIMPUL

CINEMA

sportivă, s-au bucurat de un inter
mezzo voleibalistic. La lucru: două 
din capetele de afiş ale clasamentu
lui diviziei B, Drapelul roşu Sibiu, 
ocupanta locului trei şi Corvinul 
Deva, deţinătoarea locului doi.

La începutul jocului, antrenorul 
echipei sibiene, prof. loan Maer ne-a 
declarat următoarele: „Echipa noas
tră se zbate în dificultăţi dintre cele 
mai mari. Nu avem o sală de antre
nament, dispunem de un lot prea mic 
de jucătoare, Iar cei de la asociaţie 
nu ne mai bagă aproape de loc în 
seamă“...

Această declaraţie avea să explice 
şi înfrîngerea înregistrată duminică 
în faţa jucătoarelor din Deva, care 
au un potenţial tehnic şi tactic in
discutabil superior. Cîştigarea de că
tre jucătoarele sibiene a unui set, 
trebuie considerată, în aceste con
diţii, o performanţă...

Foarte bun jocul prestat de C. Ple- 
ián, D. Cosma, A. Varga şi Z. Bri
gitte, toate de la Corvinul.

1 ^In
peisajul 

iniţiativei
: Mi se pare că niciunde ca in co-
■ merţ iniţiativa (sau ceea ce aştep-
■ tăm de la faptele strînse sub a- 
! cest nume) nu are şanse mai bune 
S de a primi urgent, pe loc, concret 
Ş botezul calificativului publicului.

Mă aflam în renovatul magazin 
alimentar 95 de pe Bălcescu 15, 
din Sibiu, la două zile de la re
darea în circuit şi am putut con
stata un anume puls sporit al in
teresului publicului şi, mai ales, 
un puls sporit al aprecierilor po
zitive.

Evident, la această oră magazi
nul desface, sub aspect cantitativ

^niemnare
şi calitativ, incomparabil mai mult 
şi mai bine.

Nu altfel s-au petrecut lucrurile 
în cele două luni de funcţionare 
a magazinului 2, din Piaţa Repu
blicii, al C.P.V.L.F. Sibiu. Prin 
autoservire, acelaşi spaţiu comer
cial desface, ca volum, aproape 
dublu faţă de condiţiile din tre
cutul apropiat.

Nici aici nu lipsesc aprecierile.
La magazinul „Poiana“ Lucrurile 

nu s-au petrecut, evident, la fel. 
Pentru edificare, este suficient să 
observi în două-trei dimineţi noul 
puls al locului.

In toate trei cazurile, dar mai 
ales în ultimele două, se poate 
vorbi de atracţia şi rostul major 
al iniţiativei comerciale. Nu cred 
că, la debut, iniţiatorii măsurilor 
să nu-şi fi pus întrebări iscate din 
îndoială.

Dar, practica a confirmat ideile 
optimiste!

Mai zilele trecute, două unităţi 
ale alimentaţiei publice s-au pre
zentat la Sibiu (altele la Mediaş) 
cu expoziţii cu vînzare. Afluenţa 
a demonstrat şi aici înţelesul ma
jor ai oportunităţii noului în co
merţ. (Evident, în cazul ultim nu 
se poate trece cu vederea peste o 
întrebare: de ce nu sé permanen
tizează asemenea iniţiative? Con
diţii sínt!)

La o adică cifrele ne-ar servi 
unei demonstraţii convingătoare.

Dincolo de această demonstraţie, 
cele expuse sínt menite să confi
gureze o convingere ce trebuie în
suşită de Direcţia comercială, de 
întreprinderile comerciale: în co
merţ iniţiativa vizînd moderniza
rea este apa vie a reuşitei.

Avînd aceste microdemonstraţii 
nu ne rămîne altceva decit să aş
teptăm urmarea firească . . .

V. DOREA Í

Fotbal

C.S.M. Sibiu -  selecţionata 
de tineret sibiană 

4-2 (2-2)
Terenul Electrica — apt pentru În

trecere, chiar şi pe o vreme mai 
puţin propice — a găzduit duminică 
întîinirea amicală de fotbal dintre 
C.S.M. Sibiu şi o selecţionată sibiană 
de tineret. Jocul a fost foarte dis
putat, în ciuda mizei „neînsemnate“ 
a partidei.

In prima repriză jocul a fost echi
librat, ocaziile alternînd la cele două 
porţi. Scorul a fost deschis în min. 5 
de Schell, pentru ca în min. 7, se
lecţionata să egaleze prin Opriş, care 
a expediat un şut puternic de la dis
tanţă. Apoj C.S.M.-ui mai primeşte 
un gol, marcat de Magheru, scorul 
devenind 1—2, în favoarea selecţio
natei. Pînă la pauză echipa prof. M.

Negru reuşeşte să egaleze prin ace
laşi Schell, care a speculat o gre
şeală a apărării adverse: 2—2.

După pauză, jocul capătă un sin
gur sens, spre poarta apărată de 
Scheau. Numeroase ocazii de gol ra
tează Schell, Răduţă şi Ţurlea, care 
trimit balonul fie in bară, fie pe lin
gă poartă. Cele două goluri pentru 
C.S.M. sínt marcate de Răduţă — 
min. 49 — (cu capul, la o centrare 
excelentă executată de Schwartz) şi 
Voicu (min. 53).

Jocul a relevat cîteva individuali
tăţi care merită să intre în atenţia 
selecţionerilor de la C.S.M. Sibiu.

C. V.

Gaz metan Mediaş — 
selecţionata municipiului 

7-1 (4-1)
în vederea cooptării în lot a unor 

tineri de perspectivă, duminică, pe 
terenul Gaz metan Mediaş, s-a jucat 
o partidă de „probă“ care a pus în 
evidentă potenţialul fotbalistic al mu
nicipiului Mediaş. Deşi au pierdut par
tida cu 7—1, componenţii selecţio
natei au prestat un joc deschis, pe

un teren desfundat, impropriu jocu
lui.

Au înscris Ardeleanu (3), Darie 
(2), Jiga şi Gärtner. De la adversari, 
punctul de onoare a fost realizat de 
Moraru.

Z. RlŞNOVEANU
11 rasa  “sasa stas» ■

Cooperativa 
„Arta Sibiului"

angajează de urgenţă:
— COJOCARI-BLÄNARI
— ŢESĂTOARE PENTRU ŢESĂTURI CU ALE- 

SÄTURI ÎN  RĂZBOI
— DOI MERCEOLOGI l
— CALIFICĂ LA LOCUL DE M UNCĂ ŢESĂ

TOARE PENTRU COVOARE ÎNNODATE.
Informaţii la sediul cooperativei din Calea Dumbrăvii 
nr. 5— 7, telefon 1 32 59.

Grupul întreprinderilor 
industriei de accesorii 

pentru industria uşoară
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întreprinderea judeţeană  
de m orărit şi pan ificaţie Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— RECEPŢIONERI PENTRU MOARĂ (bărbaţi)
— MECANICI AUTO
— LĂCĂTUŞI AUTO
— LĂCĂTUŞI MECANICI
— M UNCITORI NECALIFICAŢI.

încadrarea se va-face conform H.C.M. 914/1968. 
Doritorii se vor adresa la serviciul personal al între
prinderii din str. Alba Iulia nr. 70, telefon 2 15 90— 
2 15 91.
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I.C.S. M etalo-chim ice Sibiu
a n u n ţă

MARI REDUCERI DE PREŢURI 
LA APARATE DE RADIO ŞI TELEVIZOARE

ÎN MEDIE CU 22°/o LA APARATE DE 
RADIO ŞI CU 18% LA TELEVIZOARE 

Aceste aparate se găsesc la toate unităţile de specialitate.
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ZI. . . azi... azi
10,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Hello Dolly 
(orele 10,00; 14,00; 17,00; 20,00); TINE

RETULUI: Cortul roşu (orele 10,00; 
10,30; 20.00): UNIREA: Impostorii
(orele 10,00; 16,00; 18,00; 20,00).

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea se menţine umedă cu 
cerul mai mult acoperit. Temporar, 
vor cădea precipitaţii sub formă de 
ploaie, lapoviţă şi ninsoare. Vîntul va 
sufla slab pînă la potrivit din sectorul 
vestic şi nord-vestic. Minimele vor fi 
cuprinse între minus 2 şi plus 2 grade, 
iar maximele vor oscila între plus 2 
şi 5 grade. Dimineaţa, izolat, ceaţă.

SIBIU: PACEA: Steaua de tinichea 
(orele 9,00; 11,00; 15,00; 17,00; 19,00; 
21,00); ARTA: Mihail Strogoff^ (orele 
9,30; 12,00; 15,30; 18,00; 20,30);’TINE
RETULUI: Voi sări din nou peste 
băltoace (orele 10,00; 12,00; 14,30;
10,30; 18,30; 20,30); INDEPENDENŢA: 
Floarea soarelui (orele 11,190; 14,30; Cadru din filmul STEAUA DE TINICHEA, care rulează la cinematograful

„Pacea" din Sibiu

CISNADIE: POPULAR: Articolul 
420 (orele 11,00; 17,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Asediul (orele 
10,00; 16,00; 18.00; 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Păsări şi ogari (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Intîlnire la ve
chea moschee (orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BAl: Dimineţile unui băiat 
cuminte (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Din plictiseală (orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
14.00 Micii meşteri mari.
18.30 Revista literară TV.

Poezia şi socialul.
h),00 Breviar juridic.
13.15 Publicitate. ,
19,20 1001 de seri. Creionul fermecat. 

Umblă vulpea.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Cincinalul în acţiune.
20,10 Avanpremiera
20.15 ftfffteî u,r
20,30-iSeară de teatru: Cînticele comice 

de Vasile Alecsandri.
21,25 Anestezia prin acupunctură.
21,55 Recital de balet: Galina Ulanova.
22.15 Din ţările socialiste.

R.P. Bulgaria — Rila — salba de 
hidrocentrale.

22.30 Telejurnalul de noapte.

PENTRU RIDICAREA  

CLASEI DE ÎNCADRA
RE A ŞOFERILOR,
întreprinderea de transporturi auto 
Braşov organizează EXAMINA
REA ŞOFERILOR in perioada ia
nuarie—martie 1972. 
înscrierea şoferilor pentru exami
nare se face la întreprinderea 
de transporturi auto Braşov, str. 
Lungă nr. 160. Tabelele cu propu
nerile pentru examen se vor tri
mite de unităţi pînă la data de 
30 decembrie 1971.

Mica
publicitate

Pierdut certiiicat de înmatriculare 
şi dovadă de stare tehnică a auto
vehiculului TV 5 a, 31 SB 1508. Le 
declarăm nule.

Vînd casă 3 camere, pivniţă, şură, 
grădină. Veştem nr. 243.
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Analiză partinică, 
în spirit critic şi autocritic

Plenara lărgită, a comitetului de 
partid ai întreprinderii de industrie 
locală ELCA Mediaş s-a desfăşurat 
sub climatul unei puternice eferves
cenţe politice, generate de vastul pro
gram de educaţie comunistă a între
gului popor, într-o atmosferă de an
gajare totală pentru înfăptuirea poli
ticii partidului, a hotărîrilor plenarei 
C.C. al P.C.R. din 3—5 noiembrie a.c., 
pentru conjugarea eforturilor tuturor 
comuniştilor, a tuturor salariaţilor în 
vederea îndeplinirii sarcinilor econo
mice ce le stau în faţă.

Trăsătura dominantă a dezbaterilor 
ce au avut loc pe marginea dării de 
seamă prezentată cu acest prilej a 
constituit-o analiza partinică, în spirit 
critic şi autocritic, a muncii desfăşu
rate de comitetul de partid, de orga
nizaţiile de bază, de către toţi comu
niştii, a aportului fiecăruia la înde
plinirea sarcinilor politice şi econo
mice, jalonarea căilor şi metodelor 
pentru activitatea viitoare, stabilirea 
de măsuri menite să ducă la înregis
trarea de succese şi mai substanţiale.

Că aportul comuniştilor la realiza
rea sarcinilor economice este substan
ţial o demonstrează şi ^rezultatele ob
ţinute pe primele zece'luni, perioadă 
în câre atît planul producţiei globale 
cit şi cel al producţiei marfă a fost 
îndeplinit.

Dar dacă indicatorii economici au 
fost realizaţi, nu acelaşi lucru se poa
te afirma despre cei financiari. Ast
fel, planul de beneficii a fost înde
plinit numai în proporţie de 93,7 la 
sută. Iar sarcina de reducere a pre
ţului de cost reprezintă o nerealizare 
de 1,8 milioane lei, situaţie ce pro
vine, în bună parte, din depăşirea 
cheltuielilor materiale, care numai la 
secţia aparataj electric este de 600 mii 
lei, precum şi din depăşirea consu
mului de combustibil la sectorul ma
teriale de construcţii.

Lipsa de materii prime la secţia 
aparataj electric, a spaţiului la tîm- 
plăria nr. 1. blocarea cuptoarelor de 
la fabricile de cărămidă, datorită be
neficiarilor’ care nu-şi ridică reparti
ţiile la timp, au condus la scăderea 
randamentului muncii, la folosirea in
completă a utilajelor. Acestea, precum 
şi altele sínt motivele ce au determi
nat ca fondul de timp pe cele zece 
luni ale anului curent să fie folosit 
numai în proporţie de 93,1 la sută, 
iar cel ai utilajelor de 76 la sută.

„In ce măsură ne-am făcut fiecare 
datoria? Desigur, se pot găsi justifi
cări pentru fiecare lipsă de materie 
primă, pentru fiecare stoc de marfă 
nevîndută la timp“ — se arăta într-un 
pasaj al dării de seamă prezentată. 
De foarte multe ori materialele mă
runte au produs perturbaţii ale pro
cesului de producţie. Dacă mai înainte 
s-a făcut simţită lipsa alamei şi a 
bachelitei, în ultima perioadă au fost 
dese cazurile cînd au lipsit burghiele, 
rulmenţii sau chiar hirtia de ambalaj 
şi cea sticlată, şuruburile, fapt ce de
monstrează că serviciul de aprovizio
nare nu şi-a făcut pe deplin datoria, 
că nu au fgst luate măsuri din timp 
pentru a se asigura producţia cu cele 
necesare.

O altă carenţă, asupra lichidării că
reia s-a insistat, este aceea că servi
ciul producţie nu a reuşit să coordo
neze bine procesul de fabricaţie, ser
viciu neglijat, de altfel, şi de condu- 

' cerea întreprinderii.

Aceste aspecte, precum şi altele au 
constituit obiectul discuţiilor multor 
participanţi la plenară, dintre care 
redăm cîteva. „Nu mă pot declara 
mulţumit cu rezultatele obţinute — 
arăta printre altele maistrul Achim 
Andrei. Carenţele se datoresc în 
primul rînd lipsei de materii prime, 
slabei lor calităţi. Deoarece desface
rea produselor nu se face ritmic, sínt 
perioade cînd spaţiile sínt blocate. Teh
nologia nu este pusă la punct, iar 
documentaţia pentru noile sortimente 
se întocmeşte greoi, abia după execu
tarea prototipului“.

„Ştiut este faptul că un produs iese 
de bună calitate numai atunci cînd, 
pe lingă priceperea celui care îl exe
cută, există şi sculele necesare. Or,

Adunări de dări 
de seamă în organi

zaţiile de partid
la noi, acest lucru este neglijat. Avem 
multe matriţe uzate şi dacă nu se vor 
lua măsuri de repararea lor, de con
fecţionarea altora, randamentul nos
tru nu va fi cel scontat“ — arăta 
Maria Şardi.

Re£erindu-se la aportul fiecăruia, 
la faptul că cheia ridicării prestigiu
lui întreprinderii o constituie oame
nii, gradul lor de calificare. Vasile 
Urdea arăta că prea timid s-a acţio
nat în ce priveşte pregătirea cadre
lor, repartizarea acestora în raport 
cu cunoştinţele pe care le posedă, cu 
capacitatea lor.

Abordînd problema eficienţei eco
nomice, Lpdovic Fodor a sugerat ideea 
revizuirii normelor de consum şi mai 
buna gospodărire a reperelor.

„Lucrurile ar merge cu mult mai 
bine dacă secţia noastră ar fi înca
drată cu personal tehnic corespunză
tor, calificat, în stare să conducă com
petent procesul de producţie“ — spu
nea, printre altele, ing. Gheorghe 
Stoica, şeful secţorului aparataj elec
tric.

„Atîta timp cit, pe lingă celelalte 
cauze, se depăşeşte consumul de ener
gie electrică, iar consumul specific de 
materiale la sectorul aparataj şi la 
cel de prelucrare a lemnului se men
ţin ridicate nu vom putea realiza be
neficiul planificat. Pentru bararea căi
lor de scurgere fără rost a importante 
resurse materiale şi fonduri băneşti, 
propun comitetului de partid să în
treprindă o analiză a cauzelor gene
ratoare de cheltuieli neeconomi coase 
şi să se stabilească măsuri menite să 
le lichideze“ — spunea Gheorghe Ne
gru, şeful serviciului financiar al în
treprinderii.

In cadrul plenarei comuniştii au a- 
bordat probleme stringente ale muncii 
de partid, au sintetizat activitatea des
făşurată privind viaţa internă de or
ganizaţie, munca poiitico-educativă.

Referindu-se la aspectele muncii de 
partid, darea de seamă a relevat fap
tul că in plenarele de comitet şi in 
adunările generale ale organizaţiilor

de bază au fost discutate probleme 
stringente ale activităţii economice şi 
politice, că ţinînd seama de hotărîrile 
plenarei C.C. al P.C.R. din 3—5 no
iembrie munca poiitico-educativă a 
căpătat noi valenţe. Invăţămîntul de 
partid a fost mai bine organizat, pro
pagandiştii au fost selecţionaţi din 
rîndul celor mai buni comunişti, iar 
formele muncii politice de masă sínt 
folosite cu mai multă eficienţă. Cu 
toate acestea însă, nu toţi factorii 
chemaţi a-şi aduce contribuţia la a- 
ceasta îşi fac datoria. Numai aşa se 
poate explica de ce în unele secţii, 
cum sínt cele două tîmplării şi sec
torul de aparataj electric, organiza
ţiile de partid nu au luat măsuri de 
revizuire şi împrospătare a agitaţiei 
vizuale, nu folosesc suficient informă
rile politice, gazetele satirice, precum 
şi alte forme şi mijloace de influen
ţare şi educare socialistă a maselor.

Or, în munca poiitico-educativă 
există multiple forme şi metode ce 
se cer folosite. Pentru ca acestea să-şi 
atingă scopul va trebui ca atît comi
tetul de partid cit şi organizaţiile de 
bază să întreprindă astfel de acţiuni 
incit să sădească în rîndul tuturor 
comuniştilor. al tuturor salariaţilor 
din întreprindere, o înaltă conştiinţă, 
un puternic devotament, înalte cali
tăţi morale.

In încheierea lucrărilor plenarei a 
luat cuvintul tovarăşul Costieă 
Pórimé, prim-secretar al Comitetului 
municipal de partid, care a dat pre- 

- ţioase indicaţii in ce priveşte activi
tatea de viitor a comitetului de partid, 
a tuturor comuniştilor.

E. SANDU
A. ZSOMBORI

Admiterea la doctorat \ 
pentru anul universitar 1971-1972 Í

Ministerul Invăţămintului aduce 
la cunoştinţă că între 15—24 fe
bruarie 1972 va avea loc admite
rea la doctorat pentru anul uni
versitar 1971—1972.

înscrierile se fac intre 20 de
cembrie 1971 şi 15 ianuarie 1972 
la rectoratele instituţiilor de în- 
vătămînt superior, la secretaria
tele unităţilor de cercetare ale

Ministerului Invăţămîntului, Aca- ţ 
démiei Republicii Socialiste Româ- J 
nia, Academiei de Ştiinţe Sociale \ 
şi Politice, Academiei de Ştiinţe l 
Medicale şi ia secretariatele Aca- ? 
demiei de Ştiinţe Agricole şi Sil- 1 
vice, Institutului de Fizică Ato-  ̂
mică, Institutului de Fizică şi 1 
Institutului de Mecanica Fluidelor i 
şi Construcţii Aero Spaţiale la ţ 
care este organizat doctoratul. ^

Eleonora Ranga, Doina Andrieş şl 

Elisabeta Olteanu au îmbrăţişat me

seria de pictor decorator Ia fabrica 

„Sticla“ Avrig, unde, în decursul ce

lor doi ani de cind lucrează, se nu

mără printre evidenţiatele secţiei, 

depăşindu-şi lună de lună planul de 

producţie

Foto: FRED NUSS

INTELECTUALITATEA
LOCALA

(Urmare din pag. Iţ

conform „indicaţiilor“ care nu se 
aplică creator. Ne explicăm astfel un 
anumit ritm greoi în activitatea cul
turală. Un exemplu: de o lună se 
tot încearcă alcătuirea unei brigăzi 
(8— 10 oameni), fapt ce pare teribil 
de dificil, deşi Tîrnava are peste 
4 000 de locuitori.

Aminteam de necesitatea atragerii 
tuturor Intelectualilor la pulsul spi
ritual al vieţii sociale ca şi practica 
deslul de întinsă de a fi antrenate 
în această munca numai cadrele di
dactice. Este şi situaţia Veştemului, 
unde lipseşte în acest sens iniţiativa 
atît la nivelul local, cit şi din par
tea centrului de comună. Cadrele di
dactice activează mai mult pe direc
ţia instruirii şi a supravegherii artis
tice a programelor şi mai puţin pe 
cea ştiintific-educativă. însăşi direc
toarea de cămin recunoaşte: „Cind 
aud de conferinţe, oamenii preferă să 
stea la televizor". E şi firesc o dată 
ce nu sínt mai interesaţi de conţi
nutul conferinţei, conţinut care nu 
este legat direct de realităţi locale, 
de gîndurile şi îndoielile lor, şi care 
să fie expus competent, convingător, 
argumentat. Sintern de acord cu con
ducerea căminului în privinţa stabi
lirii unei noi orientări de lucru, în 
sensul creării unei asemenea opinii 
de masă pentru activitatea cultural- 
educativă, incit fiecare acţiune să 
fie un eveniment, ca şi in privinţa 
folosirii cu mai multă responsabili
tate a potenţialului intelectual local, 
care să fie animat de un interes 
participativ lăuntric şi să se exprime 
în fata unui auditoriu larg reprezen
tativ pentru localitate. Lingă cele 
succint înfăţişate acum, vom nota 
şi observaţia că este mai bine de 
a numi directori de cămin dintre lo
calnici şi nu navetişti (nu ne refe
rim la directoarea căminului cultural 
din Veştem, a cărei navetă este jus
tificată pe motive familiale), care să 
fie permanent în mijlocul oamenilor 
pentru care activează.

La Tălmaciu, cadrele tehnice de la 
„Firul roşu" participă prea slab la 
activitatea culturală, iar cei care se 
mai ocupă nu au suficientă continui
tate în muncă. Directorul clubului 
este un om cu experienţă a practicii 
culturale, însă trebuie ajutat în 
muncă. Nu putem fi de acord cu 
acei intelectuali care se achită bi
rocratic de îndatoririle pe linia acti
vităţii cultural-educative, cu justifi
cări „pe hîrtie" ale acţiunilor, din a 
căror bună rezolvare nu se face o 
chestiune de conştiinţă. S-ar putea 
ca înseşi manifestările artistice ale„ 
şcolii să nu fie în beneficiul spiri
tual doar „al şcolii", ci să se des
chidă spre publicul larg, interesat.

Aceeaşi acţiune de sprijinire a 
activităţii directorului de cămin din 
partea intelectualilor locali trebuie 
întărită şi la Boita. Şi aici, totul se 
reduce, la acest capitol, la preocupă
rile culturalizatoare ale cadrelor di
dactice. Credem util să se cristali
zeze un colectiv de conferenţiari 
cuprinzător, să se adopte o ilustrare 
tematică audio-vizuală. Astfel, se 
poate spori eficienta propagandei 
agrozootehnice şi legarea acesteia de 
specificul productiv local.

Fireşte, ar fi încă multe de spus 
la această temă. Dar şi multe aspec
te, dintre care o parte le-am relevat 
în cele de mai sus, se pot întîlni, 
cu nuanţe, la diferite cămine cultu
rale. Important ni se pare nu a dis
cuta neapărat fiecare caz în parte, 
iar exemplificările de mai sus pot 
fi şi orientative. Ceea ce ni se pare 
cu adevărat esenţial este antrenarea 
dinamică, pe specialităţi şi conform 
interesului profesional, a tuturor ca
tegoriilor de intelectuali locali la 
viaţa spirituală a satelor şi comune
lor noastre, incit fiecare localitate să 
se mîndrească cu un nucleu repre
zentativ, de sprijin, activ şi dina
mizator. Acţionîndu-se cu hotărtre 
pe linia creaţiei culturale în profilul 
specific al căminului, concurenta cu 
alte forme ale propagandei culturale 
devine o falsă problemă.
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Note din Mediaş
Cine plăteşte 
după... «dans»

Se zice că la „Emailul roşu“ în cu- 
rind se va folosi elicopterul pentru 
a se trece de pe o alee pe alta, de
oarece pe jos nu se mai poate. N-a 
fost greu să ne convingem. Ca să 
ajungem la magazia centrală a tre
buit să facem un adevărat slalom 
printre cele cîteva milioane (reţineţi!) 
de vase de diferite dimensiuni ce zac 
depozitate în curte pe toate aleile 
(pline cu apă sau zăpadă, supuse deci 
degradării). „Asta-i nimic — ne zice 
un muncitor. Să vedeţi dumneavoastră 
cind bate vintul cum încep să „dan
seze“ cit îi curtea, pînă le sare smal
ţul. Cînd „dansul“ e gata începem să 
le clasăm după „oboseală“, adică să 
le trecem de la categoria I la a II-a 
sau la a IlI-a şi pe foarte multe le 
declasăm“.

Lucrurile intr-adevăr stau aşa, mo
tiv pentru care întrebăm dacă nu ar 
fi cazul ca cei ce păgubesc statul să 
plătească daunele, chiar de-o fi să le 
sară şi lor smalţul?)

mensiunile. Mă abat pe strada Fin- 
tinii, la fel. întreb un om îmbrăcat 
în haine cărămizii, de paznic: „Cine 
păzeşte acest material?“ „Clopotul — 
îmi răspunde rîzind. Noi paznicii de 
la „şuruburi“ nu vedem ce-i după 
colţ pe Şoseaua Sibiului, şl nici nu pu
tem părăsi postul. Şi apoi, vedeţi dv., 
nici conducerii fabricii nu-i pasă, că 
de i-ar păsa nu l-ar pune in drumul 
mare, sau cel puţin l-ar stropi cu var 
să se vadă dacă vreun răufăcător a 
luat vreun colac din grămadă. Aşa 
că, nefiind însemnat, nu ştii dacă s-a 
luat ori ba, iar în ceea ce priveşte 
„luatul“ (furatul) nu bag mina în foc 
că nu s-ar putea lua fără să se ob
serve imediat“.
.Aspectele prezentate sínt cit se poa

te de grave dacă vom adăuga că peste 
tot — în stradă, pe rampă, în curtea 
fabricii, sub cerul liber, in noroi — 
zac zeci de tone de materiale, parte 
integrantă a avuţiei noastre naţionale, 
din care rugina nepăsării roade me
reu sub diverse forme.

Datoare să găsească răspuns aces
tor anomalii este, pină una alta, con
ducerea fabricii. Cei responsabili de 
aceste materiale nu ' trec niciodată pe 
Şoseaua Sibiului?

V. TlHNAVEANU

La discreţia 
oricui...

— NU ştii cind vine fier-beton la 
magazin?

— Habar n-am, nici nu mă intere
sează! Da’ ce, îţi trebuie? Păi de ce 
nu spui, omule, că ai nevoie de aşa 
ceva? Este berechet şi încă pe gratis. 
II găseşti pe Şoseaua Sibiului, la in
trarea către linia ferată, ştii tu, acolo 
und^ se trecea vechea barieră. Este 
cit pofteşti. Şi nu-i nici o greutate 
ca să-l procuri. „Colacii“ stau gră
madă, pază ioc, aşa că...

Această discuţie am surprins-o în 
autobuzul nr. 2. Frapat de cele au
zite şi totodată curios, cum sínt din 
fire, m-am întors cu aceeaşi maşină 
şi am coborît în faţa Fabricii de şu
ruburi, la locul reţinut din discuţia 
celor doi călători.

Intr-adevăr, cele relatate corespun
deau adevărului. Pe o distanţă de 
sute de metri, în plină stradă, stive 
întregi de fier rotund de toate di-

Pe cînd 
o baie 

populară?
Din luna iulie a.c. cetăţenii oraşului 

Mediaş aşteaptă redeschiderea Băii 
comunale. Dorinţa lor rămine însă 
neîndeplinită. Pînă cind? Greu de răs
puns. Sintern în plină iarnă şi cei 
cărora le revenea datoria să se inte
reseze de renovarea băii nu au pro
curat decit o mică cantitate de nisip 
şi var.

Locuitorii medieşeni cer însă orga
nelor locale să rezolve urgent pro
blema unei băi a oraşului. Dacă cea 
veche nu mai rentează să fie reno
vată. De ce nu se construieşte o baie 
nouă, bine amenajată, aşa cum de 
altfel există în toate oraşele ţării?

I. GRITTO
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Deci, cu toate că nu dispune de 
condiţii speciale, cooperativa agricolă 
din Bruiu se înscrie în acest an 
printre fruntaşele producţiei anima
liere, ca urmare a perseverenţei cu 
care consiliul de conducere, întregul 
colectiv a muncit pentru respectarea 
regulilor agrozootehnice, pentru valo
rificarea superioară a bazei materiale 
existente. Acelaşi lucru se poate spune 
şi despre cooperativa agricolă din 
Scoreiu, unde fondul de marfă pe 11 
luni a fost depăşit cu 200 hi lapte de 
vacă. De menţionat că aceste rezultate 
g-au obţinut în condiţii de furajare 
obişnuită (pentru Scoreiu): acordarea 
în raţie a grosierelor netocate ş. a. 
De aici se poate trage o singură con
cluzie: este de datoria consiliului de 
conducere de a îmbunătăţi alimenta
ţia şeptelului, pentru ca rezultatele 
de producţie să fie la înălţimea posi
bilităţilor şi la nivelul exigenţelor 
actuale.

Dacă în multe unităţi realizării pro
ducţiei animaliere i se acordă atenţia 
cuvenită, într-o serie de cooperative 
agricole nu s-au înregistrat rezultatele 
aşteptate în privinţa sporirii fondului 
marfă.

In cooperativele agricole din Alma, 
Alţi na, Boian,. Blâjel. Mihăileni, Do- 
bîrca, Ocna Sibiului, Pelişor, Cristian, 
Slimnic, Şeica Mare, Ludoş, Alămor, 
Loamneş, Brateiu ş. a. se obţin pro
ducţii animaliere cu mult sub posi
bilităţile existente.

In dezbaterile consfătuirii s-a sub
liniat importanţa unor acţiuni tratate 
cu prea puţină atenţie de consiliile 
de conducere şi de specialişti, ca ur
mare a unei optici dăunătoare mersu
lui înainte al economiei unităţilor res
pective. Astfel, o primă problemă care 
a ieşit pregnant în relief în cadrul 
dezbaterilor a fost necesitatea îmbu
nătăţirii reproducţiei în şeptel. De 
pildă, la Blăjel, cu toate că şeful de 
fermă cunoaşte bine starea şeptelului 
şi cu toate că in 3—4 ani se putea 
orgafliza în condiţii foarte bune re

producţia, în acest an s-au înregis
trat doar 18 treceri La juninci ges- 
tante, faţă de cele 70 planificate, iar 
din cele 340 vaci existente aici, doar 
70 sínt gestante. în şeptel, după spu
sele medicului veterinar loan Penţia, 
şeful fermei, există 103 vaci improrii 
reproducţiei şi şînt juninci şi de . . ,  
6 ani. Or, în aceste condiţii îmbună
tăţirea alimentaţiei nu poate fi fruc
tificată, producţia medie de lapte ce 
se realizează nu se poate situa la ni
velul raţiei zilnice, oricit de generos 
ar fi aceasta dimensionată.

Aceeaşi situaţie necorespunzătoare 
în privinţa reproducţiei şeptelului se 
înregistrează şi la Alma. Şeful de 
fermă, inginerul agronom Mihai Mo- 
canu, afirma că 90 la sută din şeptel 
este neproductiv. Aici „s-au introdus 
în ciclul de reproducţie viţele neco- 
respunzătoare, ceea ce a determinat 
existenţa unor vaci care nu produc 
nici măcar atîta lapte cit este necesar 
pentru hrana zilnică a viţeilor“, de
clară şeful fermei. în aceste condiţii, 
Alma se înscrie ca ultima cooperativă 
agricolă pe judeţ în privinţa produc
ţiei medii realizate în 11 luni de la 
fiecare vacă furajată: 496 litri de 
lapte, iar producţia marfă planificată 
pentru aceeaşi perioadă s-a realizat 
în proporţie de numai 33 la sută. 
Considerăm că este de datoria consi
liului de conducere — preşedinte 
Victor Şerban — să acţioneze cu 
toată hotărîrea în direcţia îmbunătă
ţirii stărilor de lucruri existente acum 
în sectorul zootehnic, avîndu-se în 
vedere posibilităţile de care dispune 
unitatea.

Tot despre starea necorespunzătoare 
a şeptelului au vorbit şi Ion Ţichin- 
delcan, preşedintele al C.A.P. Alţîna 
(unde s-a obţinut o producţie marfă 
pe 11 luni cu 2 000 hl mai mică decit 
cea prevăzută), Solomon VISduţ, pre
şedinte al C.A.P. Pelişor (unde pro
ducţia marfă planificată s-a realizat 
in proporţie de numai 60 ia sută), 
Gheorghe Biro, inginer şef la C.A.P. 
Ludoş ş. a. Considerăm că organele 
agricole judeţene trebuie să trateze

cu mai multă grijă problema îmbu
nătăţirii structurale a efectivelor, pen
tru ca realizarea producţiei anima
liere să angajeze întregul potenţial al 
raselor de vaci cu lapte existente în 
judeţul nostru.

A doua problemă de importanţă 
fundamentală pentru realizarea pro
ducţiei animaliere este permanenti
zarea îngrijitorilor-mulgători. Cum să

se obţină producţii bune de lapte la 
Ludoş, dacă ludoşenii au angajat oa
meni din Jina în sectorul zootehnic? 
Aceasta este oare soluţia, să angajezi 
pe alţii să-ţi rezolve problemele pro
prii? Unde este mîndria de gospodari a 
ludoşenilor. Unde este responsabilita
tea consiliului de conducere şi in
fluenţa sa asupra colectivului? La 
aceeaşi soluţie — de angajare a unor 
oameni străini de interesele coope
ratorilor — a apelat şi şeful fermei 
zootehnice de la Alma. „Noi avem 
îngrijitori-mulgători doar cu numele, 
afirmă medicul veterinar Vasile So
lomon, şeful fermei zootehnice de la 
Şeica Mare. Animalele sínt neîngri
jite, , nici mulsul nu se face cores
punzător, nu se îndeplineşte progra

mul zilnic de lucru. Nu am respectat 
contractul încheiat şi de aceea oa
menii acum nu ne mai ascultă“.

Considerăm că o parte din vină 
pentru actuala stare de lucruri de la 
ferma zootehnică o are şi şeful fer
mei, care n-a făcut aproape nimic 
pentru permanentizarea oamenilor 
din sector, pentru crearea unui cli
mat sănătos în acest mic colectiv de

muncă. Or, a aştepta ca alţii să re
zolve problemele, pentru care — în 
fond — primeşti salariul, este un răs
puns inadecvat La cerinţele societăţii. 
De aceea, considerăm că este» de da
toria comitetelor comunale de partid, 
a organizaţiilor de bază să între
prindă totul pentru orientarea celor 
mai buni comunişti spre sectorul zoo
tehnic, pentru permanentizarea celor 
mai buni gospodari crescători de ani
male în fermele şi brigăzile zooteh
nice, pentru că aceasta este calea 
sigură de valorificare a frumoaselor 
tradiţii de hărnicie şi pricepere a 
oamenilor, a posibilităţilor de care 
dispune fiecare localitate rurală, fie
care unitate.

Una din carenţele permanente ale 
sectorului zootehnic în cooperativele 
agricole s-a dovedit a fi deficitul ce 
se înregistrează an de an în balanţa 
furajeră. Marea majoritate a condu
cătorilor de unităţi au arătat, în dez
baterile consfătuirii de lucru, că in 
special la fibroase şi concentrate sínt 
mari „goluri“, ceea ce pune sub sem
nul întrebării obţinerea producţiei ani
maliere scontate. Inginerul şef Mircea 
Nagy arăta că la C.A.P. Mihăileni 
mari suprafeţe de fineţe au rămas 
necosite, ca urmare a orientării gre
şite a consiliului de conducere. In 
alte unităţi deficitul existent acum La 
fibroase este pus pe seama producţii
lor medii submediocre ce s-au reali
zat la trifoi, lucernă, ghizdei, fineţe 
naturale etc.

Realizarea producţiei animaliere re
clamă acoperirea urgentă a deficitu
lui existent, iar calea principală pen
tru atingerea acestui scop este, în 
primul rînd, îmbunătăţirea valorii nu
tritive a grosierelor existente. De alt
fel, consfătuirea de lucru a acordat 
o atenţie deosebită acestei probleme. 
Tocarea paielor şi a cocenilor, mela- 
sarea, saramurarea sau tratarea cu 
soluţie de uree a acestora constituie 
procedee sigure de sporire a coefi
cientului de digestibilitate a nutreţu
rilor. Deşi in marea majoritate a coo
perativelor aceste probleme şi-au gă
sit pînă acum o rezolvare adecvată, 
în unele unităţi se merge. . .  cu în
cetinitorul. Mulţi preşedinţi sau in
gineri şefi din unităţi au afirmat, 
senin, că „pînă acum nu s-a rezolvat 
nimic în privinţa preparării furajelor, 
dar de mîine. . . “ Pînă cînd ne va 
mai fi dat să auzim aceste angaja
mente ce rămîn fără acoperirea fap
telor şi care pun în lumină o optică 
dăunătoare, de tergiversare a apli
cării unor măsuri tehnice de mare 
eficienţă? Considerăm că este datoria 
conducerilor S.M.A. să revizuiască şi 
să repare urgent toate tocătoriie exis
tente pentru grosiere şi pentru sucu
lente, iar conducerile unităţilor să 
asigure efectuare® preparării grosie

relor la toate fermele, pentru îmbu
nătăţirea alimentaţiei şeptelului în 
această perioadă.

In toate cooperativele agricole tre
buie să se facă recalcularea raţiilor 
furajere zilnice, pentru a se asigura 
obţinerea producţiilor de lapte scon
tate. Tot în această direcţie, trebuie 
ca specialiştii organelor agricole ju
deţene să găsească în cel mai scurt 
timp căile pentru rezolvarea situaţiei 
speciale a sectorului zootehnic de la 
Ocna Sibiului şi să sprijine mai mult 
conducerea C.A.P. Cristian pentru re
dresarea sectorului animalier, care 
a avut mult de suferit de pe urma 
unei epizotii.

Obţinerea unor producţii animaliere 
bune este condiţionată şi de realiza
rea efectivelor de animale planificate.
Mentalitatea unor oameni din consi
liile de conducere de a tergiversa 
cumpărarea animalelor prevăzute tre
buie combătută cu toată intransigenţa, 
pentru că periclitează îndeplinirea 
sarcinilor şi realizarea planului de 
stat.

In concluzie, consfătuirea de lucru 
organizată de Direcţia generală jude
ţeană a agriculturii cu factorii de 
răspundere din sectoarele zootehnice 
ale unor cooperative agricole a scos 
în evidenţă posibilitatea sporirii pro
ducţiei animaliere in această perioadă. 
Este de datoria comitetelor comunale 
de partid, a organizaţiilor de bază, a 
consiliilor populare comunale, a con
siliilor de conducere, a specialiştilor, 
şefilor de ferme şi a tuturor oameni
lor muncii din agricultura judeţului 
nostru să-şi intensifice eforturile pen
tru aplicarea măsurilor tehnico-orga- 
nizatorice preconizate în fiecare fer
mă, în fiecare sector zootehnic, să 
urmărească permanent modul cum 
sínt îndeplinite sarcinile de producţie 
in zootehnie, să acţioneze hotărît pen
tru valorificarea superioară a condi
ţiilor existente, pentru ca în toate 
cooperativele să se îmbunătăţească 
substanţial activitatea de creştere a 
animalelor, să se obţină producţii la 
nivelul actualelor exigenţe.

Producţia zooteh
nică poate şi trebuie 

să fie sporită!

\
Valorificarea moştenirii cultural- 

ştiinţifice a trecutului poporului 
nostru este o acţiune pe care parti
dul şi statul au urmărit-o în per
manenţă, cu deosebită grijă, iar 
numeroasele reeditări de opere ale 
oamenilor de ştiinţă români sint 
dovezi elocvente ale respectului cu 
care naţiunea noastră îşi priveşte 
propriile tradiţii. Pe această linie 
se înscrie, credem, şi recenta apa
riţie in colecţia „Sociologia Mili- 
tans“ a „autobiografiei“ ştiinţifice 
a Şcolii sociologice de la Bucu
reşti, lucrare importantă, cu carac
ter documentar. Căci, fără îndo
ială, cel mai marcant moment al 
cercetării realităţii sociale din pe
rioada de pină"“ la eliberare îl re
prezintă şcoala monografică, ini
ţiată şi condusă de Dimitrie Guşti, 
care a pus jaloanele sociologiei 
moderne româneşti, aducind, tot
odată, o contribuţie de răsunet 
mondial la sociologia vremii.

Şcoala gustiană se caracterizea
ză, în primul rînd, prin organiza
rea sistematică a unor campanii de 
cercetări, pe teren, a realităţilor 
sociale româneşti de atunci, iar în 
al doilea rînd prin procedeul unor 
echipe complexe interdisciplinare 
care au reuşit să antreneze într-o 
muncă colectivă un impresionant 
grup de oameni de ştiinţă. S-a a- 
cumulat astfel o experienţă valo
roasă, atît în cercetarea concretă 
a realităţii sociale, cit şi in dome
niul metodologiei. Şi nu Intîmplă- 
tor acestei şcoli româneşti de so
ciologie i s-a încredinţat sarcina 
de a organiza al XIV-lea Congres

O lucrare 

importantă, 

cu caracter 

documentar:

„Şcoala
sociologică

Bucureşti“
internaţional de sociologie, menit 
să pună în discuţie mondială ex
perienţa sociologilor din ţara noas
tră. Din păcate congresul n-a mai 
avut loc, deoarece, între timp, 
a izbucnit războiul. Astăzi, cind 
e necesar ca cercetarea sociologică 
concretă să continue a fi făcută de 
către echipe interdisciplinare, e 
normal ca bogata tradiţie a Şcolii 
sociologice de la Bucureşti să fie 
folosită şi dezvoltată în continuare. 
Or, ca să fie continuată, o tradi
ţie trebuie să îndeplinească, mai 
intîi, o altă condiţie: să fie cu
noscută. Şi prilejul ni-1 oferă, în 
volumele III şi IV din Sociologia 
Militans, înşişi discipolii şi cola
boratorii lui D. Guşti. Cu excepţia 
studiului „însemnări despre D. 
Guşti şi şcoala sociologică de la 
Bucureşti“ a lui Ovidiu Bădina, toţi 
ceilalţi autori sínt „şcolari“ sau 
„şcolari ai şcolarilor". Prin urma
re, Şcoala sociologică de la Bucu
reşti ni se prezintă ea însăşi în
tr-o lucrare monografică. Traian 
Herseni, Henri H. Stahl, Octavian 
Neamţu, Vasile V. Caramelea, An
ton Golopenţia, Leon Topa, Pom- 
piliu Caroian şi Paula Herseni se 
referă în studiile lor la propria 
experienţă, luind atitudine faţă de 
aprecierile venite din afara „şco
lii“.

Printre studiile cuprinse In cele 
două volume pot fi citate acelea 
cu privire la: Sociologia cogitans, 
la învăţămintele metodice şi teh
nice, instrumente ale cunoaşterii 
şi publicisticii sociologice, organi
zarea cercetării ştiinţifice, însem
nări despre D. Guşti şi Şcoala so
ciologică de la Bucureşti eto. In 
volumul III sínt prezentate mono
grafiile complete de sate: „Herej, 
un sat dintr-o regiune arhaică“, 
„Berivoieşti — studiu de structură 
socială“, monografii sumare de sate 
şi monografii de regiuni. In studiul 
„Sociologia cogitans“ Traian Her
seni creionează coordonatele prin
cipale ale sociologiei lui Dimitrie 
Guşti, parcurgînd drumul de la 
geneza şi elaborarea sistemului 
pină Ia cunoscuta teorie a mono
grafiei şi Ia descrierea „şcolii“. Stu
diul se încheie cu cîteva observaţii 
critice pe care autorul le face pe 
marginea lucrărilor Iui D. Guşti. 
Deosebit de interesantă ni se pre
zintă rubrica Documentar din vo
lumul IV în care, după ce Paulii 
Herseni ne vorbeşte despre publi
caţiile Şcolii sociologice de la 
Bucureşti, ne este prezentată a- 
poi o bibliografie selectivă, destul 
de bogată, referitoare la activita
tea Şcolii româneşti de sociologie.

Considerăm că apariţia în Socio
logia Militans a volumelor III şi 
IV ale „autobiografiei“ Şcolii So
ciologice de la Bucureşti este cit 
se poate de bine venită. Experien
ţa echipelor interdisciplinare în cer
cetarea realităţii sociale poate fi 
astfel cunoscută şi continuată.
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Deschiderea lucrărilor 
Congresului P.M.U.P.

Varşovia 6. — Trimişii speciali 
'Agerpres transmit: în după-amiaza 
zilei de 6 decembrie, la Varşovia, în 
sala Palatului Culturii şi Ştiinţei, s-au 
deschis lucrările celui de-al VI-lea 
Congres al Partidului Muncitoresc 
.Unit Polonez.

în  sală se aflau peste 1 800 dele
gaţi — muncitori, ţărani, oameni de 
ştiin ţă 'şi cultură, militari — repre
zentanţii celor 2270 000 membri şi 
candidaţi de partid, printre care 308 
delegaţi desemnaţi direct de organi
zaţiile de partid din marile întreprin
deri industriale, precum şi delegaţii 
din partea unui număr de 70 partide 
comuniste şi muncitoreşti, socialiste 
şi democratice.

Participanţii la Congres au salutat 
'o u  aplauze apariţia în prezidiu a to

varăşilor Edward Gierek, Jozef Cy- 
rankiewicz, Piotr Jaroszewicz, a celor
lalţi ; conducători de partid polonezi, 
în  prezidiu au luat loc, de asemenea, 
tovarăşul NicoIae_ Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 
Român, precum şi conducătorii altor 
delegaţii de peste hotare. In sală se 
aflau membrii delegaţiei române, to
vărăşii Paul Niculescu-Mizil, membru 
al Comitetului Executiv, al Prezidiu
lui Permanent, secretar al C.C. al 
P.C.R.,- Mîu Dobrescu, membru su
pleant al Comitetului Executiv al 
C.C. al P.C.R., Mihai Marin, ambasa
dorul Republicii Socialiste România

ia Varşovia, precum şi membrii celor
lalte delegaţii de peste hotare.

Lucrările Congresului au fost des
chise de Edward Gierek, care a sa
lutat pe delegaţii la Congres şi oas
peţii de peste hotare.

Apoi, participanţii au omagiat prin- 
tr-un moment de reculegere memo
ria unor militanţi ai P.M.U.P. care au 
decedat între cele două congrese.

Delegaţii au ales organele de lucru 
ale congresului şi au adoptat ordinea 
de zi a lucrărilor:

1. — Raportul de activitate al C.C. 
al P.M.U.P. şi sarcinile partidului pri
vind dezvoltarea socialistă continuă 
a R.P. Polone;

2. — Raportul Comisiei Centrale de
Revizie;

3. — Prevederile dezvoltării econo
mice şi soci&le a ţării pe anii 1971— 
1975;

4. ■— Alegerea Comitetului Central 
şi a Comisiei Genlrale de Revizie.

La primul punct al ordinii de zi, 
raportul de activitate al C.C. al 
P.M.U.P. pentru perioada dintre Con
gresele ai V-lea şi al VI-lea a fost 
înmînat delegaţilor. Primul secretar 
al C.C. al P.M.U.P., tovarăşul Edward 
Gierek, a prezentat în faţa congresu
lui raportul programatic „Sarcinile 
partidului în dezvoltarea socialistă 
continuă a Republicii Populare Po
lone“.

Congresul al VI-lea al P.M.U.P. îşi 
continuă lucrările.

Depuneri de coroane de flori 
de către delegaţiile de peste hotare 

participante la Congresul P.M.U.P.
tun i dimineaţa, delegaţiile de peste 

hotare participante la Congresul 
P.M.U.P. au depus coroane de flori 
ia Citadela Varşoviei — monument 
închinat revoluţionarilor polonezi, 
precum şi la Mausoleul ostaşilor so- 
yi etici.

La solemnităţi a luat parte dele

gaţia Partidului Comunist Român, 
condusă de tovarăşul N i c o 1 a e 
C e a u ş e s c u .

Delegaţiile de peste hotare au fost 
însoţite de Jozef Tejchma, membru 
al Biroului Politic, secretar al C.C, 
al P.M.U.P., şi alte persoane oficiale 
poloneze.

Fidel Castro şi-a încheiat 
turneul latino-american

Havana 6 (Agerpresl. — Primul mi
nistru al Cubei, Fidel Castro, s-a re
întors la Havana, după vizita oficială 
de 25 de zile întreprinsă în Chile.

In drum spre patrie, primul minis
tru cubanez a avut întrevederi la Li
ma şi Guayaquil, copreşedintele Pe
rului, Juan Velasco Alvarado, şi, res
pectiv, Jose Maria Velasco Ibarra, 
preşedintele Ecuadorului.

In cadrul unor conferinţe de presă, 
relevă agenţia Prensa Latina, Fidel 
Castro s-a declarat mulţumit de re
zultatele vizitelor întreprinse, preci- 
Zînd că întrevederile cu preşedinţii 
Perului şi Ecuadorului nu au avut ca 
obiectiv restabilirea relaţiilor diplo

matice cu Cuba. întrebat despre po
sibilitatea reluării legăturilor diplo
matice cu Peru, primul ministru al 
Cubei a declarat: „Peru cunoaşte că 
atitudinea noastră este dezinteresată 
şi aşteptăm ca guvernul peruan să 
decidă cînd va socoti necesar şi con
venabil restabilirea relaţiilor cu 
Cuba".

Referindu-se la Organizaţia State
lor Americane (O.S.A.), Fidel Castro 
a subliniat că „este necesar ca O.S.A. 
să fie reaşezată pe baza unităţii apă
rate de cunoscuţii luptători pentru 
libertatea Americii Latine — Bolivar, 
Sucre, San Martin şi Marti“.

evoluţia mrnmm nopakistanez
R.P. POLONĂ: Aspecte din secţia 
de asamblare a Fabricii de echi
pament pentru liniile de înaltă 
tensiune „ZWAR“ din Varşovia

Deschiderea
lucrărilor
Congresului
Partidului
Comunist
dm Columbia

Bogota 6 (Agerpres). — In capi
tala columbiană s-au deschis luni 
lucrările celui de-al XI-lea Congres 
al Partidului Comunist din Columbia, 
anunţă agenţia Prensa Latina.

La şedinţa inaugurală au participat 
delegaţii aleşi de organizaţiile de 
bază ale partidului, deputaţi, lideri 
ai unor grupări politice de opoziţie, 
reprezentanţi ai unor partide comu
niste şi muncitoreşti. Este prezentă 
o delegaţie a Partidului Comunist 
Român, condusă de tovarăşul Mihai 
Gere, membru supleant al Comitetu
lui Executiv, secretar al C.C. al P.C.R.

Rawalpindi 6 (Agerpres). — Postul 
de radio naţional pakistanez — citat 
de agenţia France Presse — anunţă 
că trupele pakistaneze au cucerit, 
luni dimineaţa, oraşul Mandiala, din 
nordul Indiei, situat ia 150 km de 
frontiera indo-pakistaneză. Pe de altă 
parte, postul de radio Rawalpindi, 
reluat de agenţiile Reuter şi France 
Presse, a anunţat că alte 13 avioane 
indiene au fost distruse de către for
ţele pakistaneze. Anterior, sursele 
pakistaneze anunţaseră distrugerea a 
61 de avioane indiene. Postul de ra
dio a relatat, de asemenea, că, în 
cursul nopţii de duminică spre luni, 
avioanele pakistaneze au atacat mai 
multe baze aeriene indiene, în spe
cial cele de Ia Agra, Pathankot şi 
Poona. Un purtător de cuvînt al avia
ţiei pakistaneze a spus, la rîndul 
său, că avioanele indiene au atacat 
teritoriul pakistanez în tot cursul 
nopţii. în cursul acestor operaţiuni, 
a menţionat purtătorul de cuvînt; 
şapte bombardiere grele indiene au 
fost distruse.

In ce priveşte operaţiunile din Pa
kistanul oriental, postul de radio pa
kistanez, citat de agenţia France 
Presse, menţionează că „presiunea in-

Phenian

diană este sensibilă“, dar că atacul 
împotriva regiunii Hilli din districtul 
Dinajpur a fost respins.

Deliii 6 (Agerpres). — Luni dimi
neaţa, un purtător de cuvînt oficial 
de Ia Delhi, citat de agenţia France 
Presse, a afirmat că forţele indiene 
au distrus 23 de tancuri pakistaneze 
în cursul unei violente lupte caro 
s-a desfăşurat între unităţile de blin
date, duminică seara, în sectorul 
Chamb din partea de sud a Caşmi- 
rului. Potrivit afirmaţiilor sale, scrie 
agenţia, trupele indiene care avan
sează în interiorul Pakistanului orien
tal au ocupat mai multe oraşe stra
tegice din această provincie. Aviaţia 
indiană, a precizat purtătorul de cu
vin!, continuă atacurile asupra celor 
două regiuni ale Pakistanului — de 
est şi de vest — în timp ce marina 
şi portavioanele bombardează portu
rile, instalaţiile şi depozitele de car
buranţi din Caraci, Chittagong şi alte 
localilăţî pakistaneze de coastă.

Agenţia Associated Press relatea
ză, citind declaraţii ale purtătorilor 
de cuvînt de la Delhi, că trupele 
indiene atacă pe cinci fronturi în 
sectoarele de nord, nord-est şi nord- 
vest şi că acestea au primit ordin 
să continue ofensiva în direcţia ora
şelor Dacca — centrul administrativ 
al provinciei Pakistanului de est —■ 
$i Khulna. Un purtător de cuvînt al 
armatei, citat de agenţia Reuter, a 
declarat luni dimineaţa că trupele in
diene au înfrînt rezistenţa pe toate 
planurile şi avansează spre Dacca, 
aflîndu-se Ia 64 kilometri în interio
rul provinciei de est a Pakistanului.

Luni dimineaţa, la Delhi s-a anun
ţat că două avioane ale armatei pa
kistaneze au fost doborîte de forţele 
indiene în sectorul Pendjab, pe fron
tul occidental, în timp ce se aflau în 
misiune de bombardament asupra 
aeroporturilor indiene Amritsar şi 
Adampur — informează agenţia 
France Presse.

Noi succese 
ale patrioţilor khmeri
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DIN ŢĂRILE SOCIALISTE
Varşovia 4 (Agerpres). — In pri

mele şase luni ale anului 1971, in
dustria metalurgică poloneză şi-a în
deplinit planul Ia producţia de oţel 
In proporţie de 108 Ia sută. După 
< um relatează agenţia P.A.P., în ci
fre absolute aceasta înseamnă rea
lizarea a 133 000 de tone de otel 
peste plan, a 56 000 de tone laminate 
de otel şi a 2,5 mii kilometri ţevi de 
oţel. Şi în industria metalelor nefe
roase au fost marcate noi succese. 
Productia.de zinc a sporit cu 6 la 
sulă, cea de plumb cu 16 la sută, iar 
cea de cupru cu peste 15 la sută.

Aceste realizări ale industriei me
talurgice au contribuit Ia realizarea 
şi depăşirea cifrelor de plan şi în 
industriile constructoare de maşini 
—- cu 3 la sută — şi de nave — cu 
87 la sută.

Pekin 4 (Agerpres). — In provin
cia Shansi, construcţia de mine de 
mare capacitate sau de capacitate 
medie se desfăşoară în ritm susţinut, 
informează agenţia China Nouă.'Ast
fel, de la începutul anului şi pină în 
prezent aici au Intrat in funcţiune 
cinci asemenea mine. De asemenea, 
are Joc un proces amplu de lărgire 
şi modernizare a minelor de mică 
capacitate. Această acţiune a început 
In anal 1958 şi oamenii muncii din 
privinde au înscris zi de zi noi rea
lizări în eforturile lor de a oferi me
talurgiei locale o bază de materie 
primă autohtonă. In prezent, minele 
din provincie asigură necesarul de

materie primă, precum şi disponibi
lităţi de minereu de fier şi cărbune, 
care iau calea altor provincii.

Producţia de minereu de fier a de
păşit anul acesta cu 89,6 la sută 
producţia realizată în 1970.

Belgrad 4 (Agerpres). — Recent 
s-a încheiat cea de-a doua etapă a 
construcţiei marelui combinat de 
producere şi prelucrare a metalelor 
neferoase de Ia Bor. La lucrările din 
această fază au participat peste 180 
de întreprinderi iugoslave. Totodată, 
ca urmare a eforturilor depuse de 
constructori, obiectivele prevăzute a 
intra în funcţiune la începutul anu
lui 1973 au început deja să producă.

Combinatul de la Bor va livra a- 
nual economiei iugoslave 130 000 to
ne de cupru electrolitic şi peste 50 
tone de alte metale nobile. Aici vor 
fi produse, de asemenea, însemnate 
cantităţi de îngrăşăminte artificiale, 
precum şi o serie de articole chimice.

Moscova 4 (Agerpres). —- Hidro
centrala de la Bratsk, din Siberia, a 
produs pină în prezent 160 miliarde 
kWh energie electrică. Primele ei 
agregate au început să funcţioneze 
cu 10 ani în urmă. De atunci, hidro
centrala — cu o putere de 4 100 000 
kW — şi-a amortizat de două ori 
cheltuielile de construcţie.

Nodul hidraulic Bratsk joacă un 
rol important în valorificarea bogă
ţiilor naturale ale Siberiei răsăritene. 
Datorită energiei furnizate de hidro

centrală, în regiunile învecinate au 
fost construite numeroase obiective 
industriale, au apărut oraşe noi, prin
tre care Bratsk, Jeleznogorsk—Ilims- 
ki şi altele.

In apropiere de Bratsk se con
struieşte în prezent un mare centru 
industrial. Lucrările se desfăşoară în 
ritm accelerat, datorită abundentei 
de energie, concentrării de resurse 
forestiere şi hidraulice, bogăţiei de 
materii prime minerale. Au fost date 
în funcţiune o fabrică de aluminiu, 
întreprinderi de prelucrare a lem
nului, un combinat pentru îmbogăţi
rea minereului de fier.

Phenian 4 (Agerpres). — Oamenii 
muncii de pe ogoarele R.P.D. Coree
ne au dobîndit însemnate realizări 
în sporirea producţiei agricole. După 
cum relatează A.C.T.C., muncitorii 
agricoli din provincia Hwanghae de 
sud, care s-au angajat să realizeze o 
producţie de 2 milioane tone de ce
reale, au depăşit cu 22 Ia sută volu
mul recoltei de anul trecut, obţinînd 
In medie o recoltă de 6,5 tone de 
orez la hectar. Producţia de cereale 
din provinciile Hwanghae de nord şi 
Pyonganul de nord â crescut cu 16 
la sută şi, respectiv, 13 la sută faţă 
de anul 1970, în timp ce în provincia 
Pyonganul de sud se prevede o de
păşire cu 30 la sută a volumului re- 
coltei de anul trecut.

Recolte bogate obţin nu numai 
Oamenii muncii din zonele de cîmpie, 
ci şi unităţile agricole situate în re
giuni muntoase şi deluroase.

0 declaraţie a 
I C . I .  Coreeană

Phenian 6 (Agerpres). — In legă
tură cu faptul că, în ultima vreme, 
regimul lui Pak Cijan Hi intensifică 
manevrele războinice provocatoare, 
Agenţia Centrală Telegrafică Co
reeană a fost însărcinată să dea pu
blicităţii o declaraţie în care se 
spune: Astăzi, cînd dorinţa pentru 
negocieri şi reunificare paşnică creşte 
intr-o măsură nemaiîntîlnită pină în 
prezent, atît în Nordul cit şi în Su
dul Coreei, datorită eforturilor neo
bosite ale guvernului R.P.D. Coreene 
in vederea reunificării paşnice, fără 
amestec din afară, a patriei, regimul 
iul Pak Cijan Hi a declanşat o cam
panie de mare amploare cu caracter 
războinic, contrară dorinţelor între
gului popor al Nordului şi Sudului 
Coreei , Luînd măsuri intensive pen
tru pregătirea de război a armatei 
sale, sporind bugetul militar şi in
troduced noi tipuri de arme. şi echi
pament militar din Statele Unite în 
Coreea de sud, regimul de Ia Seul 
şi S.U.A. urmăresc să înăbuşe aspi
raţia tot mai puternică a populaţiei 
sud-coreene pentru reunificarea paş
nică, de a suprima lupta mereu cres- 
cîndă a populaţiei sud-coreene pentru 
democraţie, împotriva fascizării Co
reei de sud.

Guvernul R.P.D. Coreene — arată 
agenţia A.C.T.C. — depune toate 
eforturile posibile pentru a reduce 
tensiunea dinire nord şi sud şi pen
tru a se ajunge la reunificarea paş
nică, fără, amestec din afară, a pa
triei

Cambodgia 6 (Agerpres). — For
ţele de rezistentă populară din Cam
bodgia au lansat un puternic atac 
asupra poziţiilor deţinute de trupele 
regimului Lon Noi în oraşul Bat 
Dong, situat la numai 25 kilometri 
de Pnom Penh.

Noi ciocniri între detaşamentele 
patrioţilor khmeri şî unităţile trupe
lor inamice au fost semnalate în îm
prejurimile oraşului Kompong Thorn. 
Potrivit ultimelor ştiri transmise de 
agenţiile de presă, forţele de rezis
tenţă populară controlează in momen
tul de faţă cea mai mare parte a 
şoselei ce face legătura între acest 
oraş şi localitatea Taing Kauk, unde 
administraţia Lon Noi « mobilizat 
efective militare, cu scopul de a veni 
in sprijinul diviziilor sale de la Kom
pong Thom.

Washington 6 (Agerpres). — într-o 
declaraţie făcută presei, senatorul 
american Edward Kennedy a arătat 
că un raport întocmit la cererea sa 
demonstrează că bombardamentele 
aviaţiei S.U.A. în Cambodgia au pro
vocat o substanţială creştere a pier
derilor înregistrate în rîndul popu
laţiei civile, precum şi un adevărat 
exod al populaţiei. Potrivit datelor 
citate de E. Kennedy, peste 2 mi
lioane de locuitori cambodgienl au 
fost nevoiţi să se refugieze în alte 
zone din cauza bombardamentelor 
americane, dintre aceştia aproape

*
Pnom Penh 6 (Agerpres). — Un 

mare număr de soldaţi ai regimului 
de la Pnom Penh au fost ucişi şi cel 
puţin 500 au fost răniţi în cursul 
contraofensivei declanşate de forţele 
de rezistentă populară împotriva tru
pelor angajate în operaţiunea Cen- 
ia-2 a armatei lonnoliste, al cărei 
eşec a fost recunoscut în mod ofi
cia! in UTmă cu cîteva zile, infor
mează agenţia United Press Interna
tional.

Pe de altă parte, comandamentul 
armatei lonnoliste a anunţat că un alt 
oraş a fost cucerit de forţele de re
zistenţă, care au provocat pierderi 
mari în oameni şi materiale trupelor 
lonnoliste — oraşul Badeng, situat 
■la 29 kilometri nord de Pnom Penh,

600 000 părăsind, de pildă, Pnom 
Penhul pentru a se stabili în zonele 
rurale.

Raportul apreciază — după cum * 
declarat E. Kennedy —■ că datele pu
blicate de administraţia de la Pnom 
Penh cu privire Ia pierderile provo
cate în rîndul populaţiei civile de 
bombardamentele americane sínt 
„subevaluate". Din aceste cifre re
zultă, totodată, că deşi regimului de 
la Pnom Penh i-au fost prezentate 
23 000 de cereri de despăgubire, în 
valoare de peste 130 milioane dolari, 
pentru distrugerile provocate de bom
bardamentele aviaţiei americane, a* 
cestea sínt mult inferioare distruge
rilor reale. Astfel, din aceste cereri 
ar rezulta că au fost distruse doar 
20 000 de case, în valoare de 73 mi
lioane dolari, faţă de aproximativ 
Î50 000 de locuinţe, cit consideră ra
portul că au fost distruse de aviaţia 
americană.
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Sindromul anxios al economiei occidentale: D e p r e s i u n e a

0 declaraţie a lui E. Kennedy 
privind bombardamentele americane 

în Cambodgia

•  ÎN CAPITALA FRANŢEI A AVUT 
LOC CONFERINŢA INTERNAŢIO
NALĂ PE TEMA „MEDICINA ŞI 
RĂZBOIUL DIN INDOCHINA“ ia
care au participat oameni de ştiinţă 
din 20 de ţări, inclusiv din R.D. Viet
nam, Vietnamul de sud, Cambodgia 
şi Laos.

A fost adoptată în unanimitate 
o rezoluţie în care se cere încetarea 
războiului din Indochina, retragerea 
completă a trupelor americane şi 
aliaţilor lor din această regiune. A 
fost adresat un apel către opinia pu
blică din întreaga lume pentru inten
sificarea acţiunilor de protest Împo
triva războiului agresiv din Indo
china.

•  ÎNTR-UN INTERVIU TELEVIZAI 
PREŞEDINTELE CIPRULUI, ARHI
EPISCOPUL MAKARIOS, a declarai
că guvernul cipriot se pronunţă pen
tru convocarea conferinţei general* 
europene pentru securitate şi cola
borare. O astfel de conferinţă val 
contribui la asigurarea păcii nu nu
mai în Europa, ci şi în întreaga lu
me, a declarat preşedintele.

I
•  LA BURSA DIN TOKIO s-a Înre
gistrat luni o nouă scădere a cursu
lui dolarului faţă de yen, paritatea 
fiind de 324,8 yeni la uii dolar, ceea 
ce înseamnă de fapt o reevaluare a 
monedei japoneze cu 10,83 la sută —• 
nivel record faţă de data de 28 au*

Evenimentul 
pe scu rt

gust, cînd a fost introdusă fluctuaţia 
liberă a cursului yenului în funcţia 
de cerere şi ofertă.

•  13 DEPUTAŢI SPANIOLI ŞI-AU 
EXPRIMAT DUMINICA, ÎN CADRUL 
UNEI REUNIUNI PARLAMENTARE,
protestul în legătură cu suspendarea 
de către guvern a ziarului „Madrid", 
Unul dintre cele mai cunoscute coti
diene spaniole — transmite agenţi» 
U.P.I. Ei au arătat că acuzaţia de 
„violare a legislaţiei presei", adusă 
de autorităţi conducerii ziarului res
pectiv, a fost doar un pretext, ade
văratul motiv al suspendării cotidia
nului fiind faptul că în paginile aces
tuia au apărut articole critice la 
adresa politicii guvernuluL Deputaţii 
au cerut anularea imediată a ordinu
lui de interzicere a ziarului „Madrid* 
şi, totodată, revizuirea actualei legis
laţii a presei.

•  DUPĂ CUM ANUNŢĂ AGENŢIA 
TASS, guvernele Uniunii Sovietice şi 
Republicii Niger au hotărît să stabi
lească relaţii diplomatice între cela 
două ţări la nivel de ambasadă.

•  LA CAIRO A FOST SEMNAT UN 
PROTOCOL pentru reglementarea co
laborării economice şi tehnice dintre 
Egipt şi U.R.S.S. Protocolul prevede, 
printre altele, extinderea explorărilor1 
petroliere din Deşertul de vest cu 
asistenta geologilor sovietici şi lăr
girea nomenclatorului de mărfuri 
egiptene care se exportă în Uniune» 
Sovietică.

•  KICO NGJELA, ministrul albanez 
al comerţului, şl Fan I, ministrul 
pentru relaţii economice cu străină
tatea al R.P. Chineze, aii semnat 1« 
Tirana un protocol care reglemen
tează schimburile comerciale şi plă
ţile pe anul 1972 între cele două ţări, 
precum şi un protocol privind utili
zarea de către partea albaneză a cre
ditului oferit de China pe baza acor
durilor pe termen lung semnate în
tre cele două părţi, relatează agenţi» 
A.T.A,

•  LA CAIRO AU ÎNCEPUT LUNI 
LUCRĂRILE REUNIUNII DE URGEN
ŢA A LIGII ARABE, consacrată ana
lizării situaţie! create în urma de
barcării trupelor iraniene în insulei» 
Abu Mussa, Marele şi Micul Tomb, 
din Golful Persic, anunţă agenţi» 
M.E.N. La reuniune participă am
basadorii sau reprezentanţii perma
nenţi ai ţărilor membre ale Ligii.

Cu acest prilej, a fost aprobată 
cererea de aderare a Statului Emira
telor Arabe Unite din Golful Persic, 
care devine, astfel, cel de-al 18-lea 
membru al Ligii Arabe, precizează 
agenţia egipteană.

Bănuită încă la jumătatea anului 
1370 — şi cotată ca un semn rău 
pentru anul care urma, — şi ajunsă 
fntr-o fază evidentă pentru toată lu
mea I« jumătatea actualului an, criza 
economiei occidentale se manifestă 
plenar, un sector după altul denun
ţând — voalat sau direct ■— marile 
greutăţi cărora trebuie să le facă 
faţă.

Romancierul englez Thomas Hardy, 
reflectînd frica ţărăncuţei Tess 
d'Uberville de viitorul necunoscut, 
remarca deosebit de plastic: „Şi in 
faţă îţi apar, în şir, zilele care au 
să vină; prima e mai mare şi se vede 
desluşit, celelalte sint mai mici... Dar 
toate Sínt înfricoşătoare şi nemiloase 
si parcă Strigă de departe: „Acu'vin! 
Fereşte-te de mine! Fere$te-te!“.

Cam în acest fel privesc viitorul 
şi’ economiştii Occidentali. Desigur, 
nu toţi. Cei mai optimişti îşi în
deamnă guvernele să asigure cit de 
c it'o  redresare pentru ţările lor prin 
măsuri mai mult sau mai puţin ar
bitrare. Mărturie — nu prea îndepăr
tatele măsuri' ale S.U.A. de sporire 
< u 10 la sută a taxei la produsele 
din import, determinate de amenin
ţarea (unică în ultimul secol!) de 
a-şi încheia deficitar balanţa comer
cială. Rezultatul? Iată-1, citat de ..The 
Observer“ — „Ca şi restul luinii 
occidentale, ţările vest-europene, su
portă, în prezent, consecinţele tulbu
rărilor economice ale S.U.A.“. Pentru

că, spune „The Observer" mai de
parte, „inflaţia americană, însoţită de 
deficitul cronic al balanţei de plăţi, 
s-a dovedit molipsitoare pentru par
tenerii comerciali ai S.U.A.“, distor- 
sionînd sistemul monetar occidental.

Brusc, Europa occidentală, lovită 
de criză, în. ceea ce are ea mai sen
sibil — finanţele — a fost cuprinsă 
de temerile depresiunii. Firesc. Pro
nunţata scădere a producţiei indus
triale, creşterea şomajului şi reînvie
rea măsurilor protecţioniste în de
trimentul altor ţări pe care, nu 
multă vreme în urmă, menestrelii 
Pieţei comune Ie considerau de „do
meniul unui trecut irepetabil“ — au 
determinat mai ales lumea Industria
şilor şi bancherilor din Franţa, R.F. 
a Germaniei şi Italia, să tragă con
cluzia care se impunea: Europa occi
dentală se îndreaptă spre e criză e- 
conomică puternică.

Dar nici pentru S.U.A. situaţia — 
chiar şi în urma măsurilor amintite, 
care, aparent, au redresat economia 
americană, — situaţia nu devine mai 
roză. „Una dintre explicaţiile „indis
poziţiei“ economice care domneşte în 
Statele- Unite — scria, recent, ziarul 
francez „Combat“ — este teama cres- 
cîndă a oamenilor de afaceri ameri
cani faţă de o contralovitură. care 
ar putea fi dată S.U.A. de slăbirea 
conjuncturii' manifestate în R.F. a 
Germaniei, Italia, Franţa şi, într-o 
manieră mai generală, în ansamblul

ţărilor occidentale“. Barometru sigur 
şi sensibil, Bursa din New York — 
cea mai mare din lume — a Înre
gistrat, Ia sfîrşitul lunii noiembrie, 

, cel mai scăzut nivel al tranzacţiilor 
din acest an!

Deci, reversul medaliei se arată şi 
pentru S.U.A.: „Suprataxa impusă de

COMENTARIU

S.U.A. la importurile lor — acrie a- 
celaşi „Combat“ — riscă să aibă efec- 

Tul unui bumerang, pe măsură ce ea 
accentuează slăbirea conjuncturii 
vest-europene“.

Dar temerea principală a cercuri
lor de afaceri americane o constituie 
ceea ce se numeşte „reacţia în lanţ 
a protectionisniului“, care ameninţa 
să dea peste cap toată aşa-zisa re
dresare economică a S.U.A. prin li
mitarea Şi mai înuli o exporturilor 
firmelor americane. Pentru 1972, ex
porturile americane spre Europa oc

cidentală sint. ameninţate acut de o 
simţitoare reducere.

Lucrurile, insă, nici nu se pot pe
trece altfel. Căutînd o ieşire din 
criză, aruneînd greutăţile pe spinarea 
oamenilor muncii, ' ţările capitaliste 
reduc numărul de salariaţi, se antre
nează într-o vertiginoasă creştere a 
preţuîîlor (numai în R.F. a Germa
niei s-au înregistrat cele mai crescute 
majorări de preturi de la crearea 
actualei republici), realizînd astfel, 
ca un negru corolar al acestor stări 
de lucruri, mărirea peste aşteptări 
a armatei şomerilor (circa 1 milion 
In Marea Britanie, peste Í milion de 
şomeri şi aproximativ 800 000 de 
muncitori obligati la săptămîna da 
lucru, forţat redusă, în Italia etc.), 
şi izbindu-şe inevitabil de zidul unit 
al celor năpăstuiţi cel mai mult de 
criză. Pentru că astăzi, — spre de
osebire de perioadele de criză ante
belice, forţa clasei muncitoare, a oa
menilor muncii din statele capita
liste, e cu totul alta. Valul de greve, 
locale şau generale, declanşate, în 
ultimele săptămini, pretutindeni în 
lumea occidentală, dovedeşte din plin 
acest îucru. Un semn care exprimă 
elocvent raportul de forte existent 
il constituie şi cel recent făcut de 
premierul Heath. El a fost nevoit să 
discute toate greutăţile economiei bri
tanice cu liderii sindicatelor,'prünin- 
du-j pe aceştia, — pentru prima dată 
da ia revenirea conservatorilor la

guvern, — la reşedinţa sa oficială, 
Or, în astfel de condiţii, cercurile 
conducătoare occidentale trebuie să 
se gîndească şi Ia măsuri protecţio- 
mist'e. Ţoale aceste măsuri Insă sfîr- 
şesc prin a alcătui, în cele din urmă, 
un hăţiş care, volens-nolens, întă
reşte şi mai mult, în calea econo
miilor occidentale, muta baricadă a 
depresiunii.

Criza economiei capitaliste e cu 
atît mai profundă, cu cit e conturată 
şi pe fundalul unor pierderi cauzate 
de cheltuielile exorbitante ale cursei 
înarmărilor, ale războiului dus de 
S.U.A. în Indochina, de finanţarea 
unor regimuri politice falite; toate 
acestea îşi pus accentul, fiind tot 
atîtea cancere supurente pe un or
ganism oricum bolnav.

Se vor găsi probabil soluţii de mo
ment. Pe ansambiu insă, temerile de 
viitorul economic — care constituie 
şi unul dintre principalele motive ale 
dezacordului „celor şase“ în proble
ma actualei crize monetare — con
tinuă să stea' nu numai la temelia 
relaţiilor interoccideittale, ci şi a am
plelor mişcări sociale din aceste ţări.

Iar zorii lui 1972 apar cel puţin 
cenuşii pentru lumea economică oc
cidentală — cum se exprima un ob
servator vest-german — prefigurînd 
un climat economic nesigur şi pro
pice unor urmări greu de întrezărit.
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